
 PROTOKÓŁ NR X/2025
Z OBRAD X SESJI RADY MIASTA PŁOCKA
ODBYTEJ W DNIU 27 LUTEGO 2025 ROKU

Sesja rozpoczęła się o godz. 10.03, a zakończyła o godz.13.05.
Obrady Sesji są nagrywane.

Stan radnych - 25
Obecnych - 23
Nieobecnych - 2
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3, 4, 5, 6 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:

1) Otwarcie obrad X Sesji Rady Miasta Płocka.
2) Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.
3) Sprawozdanie z działalności Komisji Inwestycji, Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta za 2024

rok.
4) Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej za 2024 rok.
5) Sprawozdanie z działalności Komisji Kultury, Sportu i Turystyki za 2024 rok.
6) Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Miasta Płocka z 30 stycznia 2025 roku.
7) Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków
1. zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata  2025-2051

(druk nr 215),
2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 (druk nr 216),
3. zmiany Uchwały Nr 276/XV/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2016 r.  w

sprawie  ustalenia  zasad  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  będących  własnością  gminy,
zmienionej Uchwałą Nr 401/XXII/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 27 września 2016 roku,
Uchwałą Nr 783/XLVIII/2018 Rady Miasta Płocka z dnia 24 maja 2018 roku, Uchwałą Nr
195/XII/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  26  września  2019  roku,  Uchwałą  Nr
588/XXXIV/2021 Rady Miasta Płocka z dnia 30 września 2021 roku oraz Uchwałą Nr
769/XLV/2022  Rady Miasta Płocka z dnia  25 sierpnia 2022 roku (druk nr 188),

4. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–Miasto  Płock,
położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) (druk nr 200),

5. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–Miasto  Płock,
położonej w Płocku przy ul. Norwida (obr. 4) (druk nr 201),

6. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–Miasto  Płock,
położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) (druk nr 202),

7. wydzierżawienia nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy–Miasto Płock,
zlokalizowanych w Płocku przy al. Armii Krajowej (druk nr 203),

8. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–Miasto  Płock,
zlokalizowanej w Płocku przy ul. Wańkowicza (druk nr 204),

9. zamiany  między  Gminą  -  Miasto  Płock  a Mazowiecką  Spółdzielnią  Mieszkaniową
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nieruchomości niezabudowanych położonych w Płocku przy ul. Jędrzejewo oraz 
ul. Urodzajnej (druk nr 205),

10. wykazu kąpielisk na rok 2025 na terenie Gminy - Miasto Płock oraz określenia sezonu
kąpielowego (druk nr 206), 

11. wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Płocka (druk nr
207),

12. przekształcenia placówek oświatowych poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych
zorganizowanych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Płock
(druk nr 208),

13. wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości  zabudowanej,
położonej  w Płocku przy ul.  Kazimierza Wielkiego 45, w obrębie  8 „Śródmieście”,
oznaczonej numerem ewidencyjnym działki  394/2 (druk nr 209),

14. wyrażenia  zgody  na  realizację  przez  Gminę  -  Miasto  Płock  projektu  pn.:  „Zakład
Aktywności  Zawodowej  w  Płocku  -  tu  rozkręcamy  kariery  zawodowe”
współfinansowanego z Programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza na lata 2021-
2027 (druk nr 210),

15. ustalania szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze
w formie usług sąsiedzkich realizowanych w ramach rządowego Programu „Korpus
Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – Moduł I (druk nr 211),

16. przyjęcia  Programu  osłonowego  „Płocki  Korpus  Wsparcia  Seniorów”  na  rok  2025
(druk nr 212),

17. zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr 213),
18. zmiany Uchwały Nr 258/XVII/2011 Rady Miasta Płocka z dnia 29 listopada 2011 roku

w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej  o  nazwie  Ośrodek  Rodzinnej  Pieczy
Zastępczej z siedzibą w Płocku i nadania jej Statutu (druk nr 214),

19. rozpatrzenia petycji z dnia 18 października 2024 r. w przedmiocie przyjęcia uchwały
kierunkowej (druk nr 217),

20. ustalenia kierunków działania Prezydenta Miasta Płocka (druk nr 218),
21. przekazania petycji według właściwości (druk nr 219),
22. przekazania petycji według właściwości (druk nr 220),
23. skargi osoby fizycznej z dnia 30.12.2024 r. na bezczynność Prezydenta Miasta Płocka

(druk nr 221).
II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał

8) Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.
9) Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miasta Płocka z pracy między sesjami.
10)Interpelacje i zapytania radnych.
11)Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
12)Informacja  Prezydenta  Miasta  Płocka  na  temat  lokalizacji  Centrum  Integracji
Cudzoziemców w Płocku.
13)Sprawy różne.
14)Zamknięcie obrad X Sesji Rady Miasta Płocka.

Ad. pkt 1

Otwarcie obrad X Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Państwo Radni,
prosiłbym  o  zajmowanie  miejsc  i  potwierdzenie  gotowości  do  pracy  poprzez  naciśnięcie
stosownej ikonki, która zaraz będzie na Państwa monitorach. Raz jeszcze proszę Państwa
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Radnych  o  potwierdzenie  gotowości  do  pracy.  Za  chwilkę  rozpoczniemy  sesję.  Jeszcze
dziewięciu radnych nie potwierdziło gotowości do pracy. Bardzo proszę Państwa Radnych.
Jeszcze sześcioro radnych. Bardzo proszę Państwa o potwierdzenie gotowości. Za chwilkę
otwieramy sesję. Szanowni Państwo, stwierdzam, iż na chwilę obecną 21 osób potwierdziło
gotowość do pracy, czyli mamy kworum. Otwieram X Sesję Rady Miasta Płocka. Szanowni
Państwo! Witam serdecznie współgospodarzy dzisiejszej sesji, czyli Panie i Panów Radnych.
Witam zaproszonych gości. W pierwszej kolejności witam Panią poseł Wiolettę Kulpę. Witam
Pana  prezydenta  Andrzeja  Nowakowskiego.  Witam  Panów  wiceprezydentów:  Artura
Zielińskiego,  Piotra  Dyśkiewicza  oraz  Łukasza  Jankowskiego.  Witam  Pana  skarbnika
Wojciecha  Ostrowskiego.  Witam  Pana  sekretarza  Alberta  Dynę.  Witam  przybyłych  na
dzisiejszą  sesję  przedstawicieli  służb mundurowych.  W szczególności  witam Komendanta
Miejskiego  Policji  w  Płocku  insp.  Krzysztofa  Szymańskiego.  Witamy  serdecznie  Pana
komendanta.  Witamy  Komendanta  Straży  Miejskiej  w  Płocku  Pana  Konrada  Guzanka.
Witamy Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Płocku starszego brygadiera
Jacka  Starczewskiego.  Witamy  Pana  ppor.  Rafała  Nagadowskiego,  Sekcja  Współpracy
Cywilno-Wojskowej,  64.  Batalion  Lekkiej  Piechoty  Wojsk  Obrony  Terytorialnej.  I  witamy
Panią por. Sandrę Szost, która reprezentuje Szefa Wojskowego Centrum Rekrutacji. Witamy
Państwa bardzo serdecznie. Witam przedstawicieli spółek, jednostek i zakładów podległych
Urzędowi Miasta Płocka, prezesów, dyrektorów i kierowników. Witam przedstawicieli płockich
rad  osiedli.  Witam przedstawicieli  płockich  mediów.  I  tradycyjnie  szczególnie  serdecznie
witam  obserwujących  nasze  obrady  mieszkańców  Płocka,  obserwujących  nasze  obrady
fizycznie  bądź  za  pomocą  internetu.  I  przypominam  wszystkim  Państwu,  iż  wszyscy
zainteresowani  mogą  oglądać,  śledzić  nasze  obrady  online,  internetowo  na  stronie
www.plock.eu w zakładce: transmisja z sesji Rady Miasta Płocka. Szanowni Państwo, dzisiaj
trochę uroczysty nastrój na naszych stołach. Mamy Tłusty Czwartek. Pan przewodniczący
Roman  Siemiątkowski  dzisiaj  pełnił  rolę  gospodarza  w  kontekście  tej  uroczystości.
Dziękujemy.  I  za  chwilę  do  Państwa  też  dotrą,  jeżeli  ktoś  jeszcze  nie  ma  przed  sobą
pączków. Symbolicznie w taki sposób osłodzimy sobie dzisiejszy dzień.”

Ad. pkt 2

Wybór Komisji Uchwał i Wniosków.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Drodzy Państwo,
tradycyjnie zaczniemy sesję od wyboru Komisji Uchwał i Wniosków, a następnie przejdziemy
do uporządkowania dzisiejszej sesji.  Mamy już jedną wrzutkę od Pana prezydenta,  którą
poddam za  chwilę  pod  głosowanie  i  wcześniej  poinformuję  Państwa  czego  dotyczy.  Ale
najpierw Komisja Uchwał i Wniosków. Proszę o zgłaszanie kandydatur. Pan przewodniczący
Tomasz Kominek, proszę bardzo.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Pragnę  zgłosić  kandydaturę  kolegi  radnego
Krzysztofa Laskowskiego.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pan Radny
wyraża  zgodę?  Jest  zgoda.  Dziękuję  bardzo.  Pan  przewodniczący  Roman Siemiątkowski,
proszę.”

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Ja
chciałem zgłosić kandydaturę Pani radnej Małgorzaty Ogrodnik.”
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Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Czy Pani radna
wyraża zgodę? Jest zgoda. Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś inne zgłoszenia do Komisji Uchwał
i  Wniosków?  Nie  widzę.  Zatem  poddaję  pod  głosowanie  dwuosobowy  skład  komisji
zaproponowanej  przed chwilką  przez Państwa.  Proszę o pulpity  do głosowania.  Proszę o
zagłosowanie. Proszę o zbiorcze wyniki głosowania na mój pulpit. 20 na tak. Stwierdzam, iż
jednogłośnie  wybraliśmy skład Komisji  Uchwał  i  Wniosków. Zapraszam Państwa do stołu
prezydialnego  po  naszej  lewej  stronie.  Teraz,  Szanowni  Państwo,  wrzutka,  którą
zasygnalizowałem. Wpłynął do mnie wniosek od Pana prezydenta, który Państwo również
zapewne  macie  na  swoich  tabletach  eSesyjnych,  wniosek  dotyczący  wprowadzenia  do
porządku obrad projektu uchwały na druku nr 222 w sprawie określenia kwoty jednostkowej
będącej  podstawą  ustalenia  kwoty  dotacji  na  działalność  Centrum  Integracji  Społecznej
„SPUTNIK”  w  Płocku,  prowadzonego  przez  Centrum  Innowacji  Społeczeństwa
Informacyjnego. Proponuję Państwu - i tak poddam pod głosowanie - wprowadzenie tego
punktu  jako  ostatniego  w  porządku  obrad,  w  tym  punkcie,  gdy  będziemy  omawiać  i
głosować nad projektami uchwał, czyli jako punkt 24 druk nr 222. Poddaję pod głosowanie
wprowadzenie  tego  punktu.  Proszę  Państwa  Radnych  o  zagłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze
wyniki głosowania. 21 na tak, przy 1 wstrzymującym wprowadziliśmy ten punkt do porządku
obrad  jako  punkt  24.  Mamy  zgłoszenie  w  dyskusji.  Zapewne  wniosek  formalny.  Proszę
bardzo, Pan przewodniczący Szymon Stachowiak.”
(pismo dot. wprowadzenia projektu uchwały do prządku obrad stanowi  załącznik nr 7 do
niniejszego protokołu)

Pan radny  Szymon Stachowiak powiedział: „Dzień dobry. Ja chciałbym złożyć wniosek o
zdjęcie z porządku obrad punktu trzeciego dotyczącego zmiany Uchwały nr 276/XV/2016
Rady  Miasta  Płocka  w  sprawie  ustalenia  zasad  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  będących
własnością gminy. Z racji tego, że zdjęliśmy też ten punkt z porządku obrad na poprzedniej
sesji w naszej ocenie żadne zmiany w nim nie zaszły także proszę o dalsze zdjęcie tego
porządku... tego punktu z porządku obrad.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Jest  wniosek
formalny,  zatem  muszę  go  poddać  pod  głosowanie.  Szanowni  Państwo,  raz  jeszcze
przypomnę - wniosek dotyczy zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały na druku nr 188,
który widnieje w porządku obrad jako punkt trzeci w miejscu, gdzie mamy projekty uchwały.
Jeszcze jedno zgłoszenie. Pan przewodniczący Tomasz Kominek, proszę.”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Dziękuję za głos. Panie przewodniczący, miesiąc
temu akurat  mi  przypadła  rola  wyjścia  i  zdefiniowania  prośby  o wyłączenie  spod obrad
poprzedniej  sesji  Rady Miasta  Płocka tego punktu,  natomiast  poprosiłbym,  jeżeli  to  jest
możliwe, o kilka minut przerwy przed podjęciem głosowania nad wspomnianym wnioskiem
przez Pana radnego Stachowiaka, jeżeli jest to oczywiście możliwe.”

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „W takim razie,
Szanowni Państwo, to jest ten moment. Jeżeli ta przerwa miałaby być teraz, to czy pięć
minut wystarczy? W takim razie, Szanowni Państwo, ogłaszam pięciominutową przerwę i
bardzo  proszę  po  pięciu  minutach  będziemy  kontynuować.  A  jednocześnie,  tak  jest,
prosiłbym,  jeżeli  ktoś  z  Państwa  nie  ma  pączka  przed  sobą,  o  zasygnalizowanie.  Pan
przewodniczący Roman kontynuuje swoją misję. Proszę Państwa Radnych o zajęcie miejsc.
Proszę przy okazji o zwrócenie uwagi, żeby się nie przykleić do pulpitów, do tabletów. Gdzieś
tam serwetki chyba koło nas też są. Wznawiam obrady po krótkiej przerwie. Padł wniosek,
który  za  chwileczkę  poddaję  pod  głosowanie.  Proszę  wszystkich  Państwa  gotowość  do
głosowania.  Przypomnę  wniosek  -  wniosek  Pana  przewodniczącego  Klubu  Prawa  i
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Sprawiedliwości  dotyczył  zdjęcia z porządku obrad punktu trzeciego,  czyli  druku nr 188.
Poddaję pod głosowanie wniosek. Proszę o pulpity do głosowania. Proszę Państwa Radnych o
zagłosowanie  zgodnie  z  intencją.  (niezrozumiały  głos)  Pan  przewodniczący  się  przykleił.
Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania  na  mój  pulpit.  10  na  tak,  12  przeciw,  przy  3
niegłosujących wniosek nie został przyjęty. Przy okazji Pan przewodniczący sygnalizuje, że
się pomylił, tak. Nie zmieniłoby to wyniku głosowania, więc chyba nie musimy reasumpcji
przeprowadzać. Wniosek nie został przyjęty.”

Ad. pkt 3  

Sprawozdanie z działalności Komisji  Inwestycji,  Rozwoju i Bezpieczeństwa
Miasta za 2024 rok.

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni
Państwo, przechodzę do punktu kolejnego, czyli sprawozdania z działalności komisji. Punkt
trzeci: sprawozdanie z działalności Komisji Inwestycji, Rozwoju, Bezpieczeństwa Miasta za
2024 rok. Proszę przewodniczącego komisji. Pan przewodniczący Michał Sosnowski.”

Pan  radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Państwo  Radni!
Sprawozdanie z działalności Komisji Inwestycji, Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta Płocka od
czerwca do grudnia 2024 roku. (niezrozumiały głos) Za głośno? Postaram się ciszej. Komisja
Inwestycji, Rozwoju i Bezpieczeństwa Miasta Płocka w 2024 roku działała w ośmioosobowym
składzie: Michał Sosnowski, Daria Domosławska, Andrzej Aleksandrowicz, Artur Jaroszewski,
Teresa Kijek, Tomasz Kominek, Tomasz Maliszewski i Małgorzata Struzik. Podobnie jak inne
stałe  komisje  Rady  Miasta  Płocka  Komisja  Inwestycji,  Rozwoju  i  Bezpieczeństwa  Miasta
działa w oparciu o: Statut Miasta Płocka, plan pracy komisji, a także plan pracy rady miasta.
W okresie sprawozdawczym – czyli od czerwca do grudnia 2024 roku – radni obradowali na
ośmiu posiedzeniach, w tym dwóch wspólnych z innymi komisjami. Dotyczyły one między
innymi omówienia sprawozdania finansowego Gminy-Miasto Płock wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu Miasta Płocka za 2023 rok oraz prac nad budżetem miasta Płocka za
2025 rok.  Podczas obrad członkowie komisji  zapoznali  się  ze sprawozdaniem z realizacji
Płockiego  Programu  Rewitalizacji,  sprawozdaniem  z  realizacji  Strategii  Zrównoważonego
Rozwoju  Miasta  Płocka  do  2030  roku,  sprawozdaniem  z  realizacji  projektów  z  Budżetu
Obywatelskiego oraz sprawozdaniem z realizacji „Wieloletniego Programu Gospodarowania
Mieszkaniowym  Zasobem  Gminy-Miasto  Płock  w  latach  2020-2024”.  Podczas  obrad
członkowie  komisji  zostali  poinformowani  o  zamierzeniach  dotyczących  kontynuacji
rewitalizacji płockiej starówki i rozstrzygniętych zamówieniach publicznych w Urzędzie Miasta
Płocka.  Radni  zajęli  się  również  omówieniem  i  oceną  bezpieczeństwa  ruchu  drogowego
niechronionych uczestników ruchu (pieszych, rowerzystów i innych pojazdów) w istniejącej
infrastrukturze  drogowej,  dokonali  wizji  lokalnej  w  terenie  po  drogach  rowerowych  oraz
analizy  przygotowanych  rozwiązań  projektowych.  Kolejnym  ważnym  zagadnieniem  były
prace nad Planem Ogólnym Miasta  Płocka oraz  analiza realizacji  i  perspektyw inwestycji
strategicznych miasta Płocka oraz budowa dwupasmowej ulicy Wyszogrodzkiej do granicy
miasta. Radni omówili również Raport końcowy podsumowujący pomiary jakości powietrza w
Płocku,  w latach 2019-2023 realizowanych na podstawie  umów zawartych z konsorcjum
DACSYSTEM i  Fundacją ARMAG, przygotowany przez zespół Fundacji  ARMAG. Członkowie
komisji  zajęli  się  również  omówieniem  wniosku  Spółki  Wektra  w  sprawie  uchwalenia
zintegrowanego planu inwestycji  w rejonie ulic  Maszewskiej,  Dobrzyńskiej  w Płocku oraz
wniosku  o  przeprowadzenie  weryfikacji  zapisów  w  ewidencji  dróg  publicznych  Płocka
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odnośnie  nieurządzonego dotychczas  odcinka na osiedlu  Imielnica.  Radni  zapoznali  się  z
informacją  na  temat  przeciwdziałania  aktom  wandalizmu  w  Płocku  i  zgłoszonych
roszczeniach  odszkodowawczych,  i  wydanych  decyzjach  związanych  z  uchwaleniem  lub
zmianą miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Po raz kolejny członkowie
komisji mieli również możliwość przyjrzenia się funkcjonowaniu Strefy Płatnego Parkowania.
W  listopadzie  członkowie  komisji  przyjęli  plan  pracy  komisji  na  kolejny  rok.  W okresie
sprawozdawczym komisja wydała dwie opinie dotyczące: sprawozdania z wykonania budżetu
miasta  Płocka  za  2023  rok  oraz  projektu  budżetu  miasta  Płocka  na  2025 rok.  Komisja
zajmowała  się  również  opiniowaniem  projektów  uchwał  przygotowanych  na  sesje  Rady
Miasta  Płocka,  których  tematyka  wymagała  opinii  komisji  oraz  omawiała  bieżącą
korespondencję  wpływającą  do  komisji.  Średnia  frekwencja  radnych  na  posiedzeniach
wyniosła 87,5 procent. Dziękuję bardzo.”
(sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Inwestycji,  Rozwoju  i  Bezpieczeństwa  Miasta  stanowi
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu)

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Czy są jakieś pytania do tego sprawozdania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Poddaję
pod głosowanie przyjęcie sprawozdania. Proszę Państwa Radnych o zagłosowanie i proszę się
nie  mylić  co  niektórzy.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania  na  mój  pulpit.  22  na  tak.
Sprawozdanie przyjęliśmy jednogłośnie. Dziękuję.”

Ad. pkt 4

Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej za
2024 rok.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt czwarty: sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Zdrowia i
Polityki Społecznej za 2024 rok. Pani przewodnicząca Daria Domosławska, proszę bardzo.”

Pani  radna  Daria  Domosławska  powiedziała:  „Panowie  Prezydenci!  Państwo
Przewodniczący!  Szanowni  Państwo  Radni!  Drodzy  mieszkańcy!  Sprawozdanie  z  pracy
Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Płocka od czerwca do grudnia
2024 roku. Komisja Edukacji,  Zdrowia i Polityki  Społecznej działa w dziewięcioosobowym
składzie:  Pan  Edward  Bogdan,  Pan  Leszek  Brzeski,  Pan  Łukasz  Chrobot,  Pani  Daria
Domosławska - przewodnicząca, Pani Teresa Kijek, Pani Małgorzata Ogrodnik, Pan Mariusz
Pogonowski  -  wiceprzewodniczący,  Pan  Roman  Siemiątkowski,  Pani  Małgorzata  Struzik.
Komisja  pracuje  w oparciu o: Statut  Miasta  Płocka,  plan pracy komisji,  plan pracy rady
miasta.  Komisja  realizowała  tematy  wynikające  z  przyjętego  planu  pracy  komisji  oraz
opiniowała  projekty  uchwał  na  sesje  rady  miasta.  Główne  tematy,  którymi  w  okresie
sprawozdawczym zajmowała się komisja, to: informacja na temat rozstrzygniętych na 2024
rok otwartych konkursów ofert dla organizacji pozarządowych – porównanie z rokiem 2023
(które  organizacje  i  na  jakie  projekty  otrzymały  dofinansowanie,  kwoty  dofinansowania,
które  organizacje  i  dlaczego  nie  otrzymały);  raport  z  wykonania  Miejskiego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na
lata 2022-2025 i efektów jego realizacji za 2023 rok; informacja na temat funkcjonowania
Płockiego Zakładu Opieki Zdrowotnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Płocku –
omówienie wyników finansowych za 2023 rok; analiza sytuacji pracowników w placówkach
oświatowych – warunki pracy, płacy i zmiany w zatrudnieniu; informacja o realizacji uchwały
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w sprawie  wspierania  szkół  wyższych;  informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych
miasta Płocka za rok szkolny 2023/2024, w tym o wynikach egzaminów zewnętrznych oraz
nadzoru pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty; sytuacja ludzi bezdomnych
w Płocku (pomoc w okresie zimowym, problem wychodzenia z bezdomności); sprawozdanie
z realizacji Strategii Zrównoważonego Rozwoju Miasta Płocka do 2030 roku; raport końcowy
podsumowujący  pomiary  zanieczyszczeń  powietrza  w  Płocku  w  latach  2019-2023
realizowanych  na  podstawie  umów  zawartych  z  konsorcjum  DACSYSTEM  Spółka  z
ograniczoną odpowiedzialnością i Fundacji ARMAG. W okresie sprawozdawczym – czyli od
czerwca do grudnia 2024 roku – radni obradowali na ośmiu posiedzeniach, w tym na dwóch
wspólnych  z  innymi  komisjami.  Dotyczyły  one  między  innymi  omówienia  sprawozdania
finansowego  Gminy-Miasto  Płock  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania  Budżetu  Miasta
Płocka  za  2023  rok  oraz  prac  nad  Budżetem  Miasta  Płocka  na  2025  rok.  Frekwencja
członków komisji  w  czasie  ośmiu  posiedzeń  przedstawiała  się  następująco:  Pan  Edward
Bogdan  –  100%,  Pan  Leszek Brzeski  –  100%,  Pan  Łukasz  Chrobot  –  75%, Pani  Daria
Domosławska  (przewodnicząca)  –  87,5%,  Pani  Teresa  Kijek  –  87,5%,  Pani  Małgorzata
Ogrodnik – 87,5%, Pan Mariusz Pogonowski (wiceprzewodniczący) – 87,5%, Pan Roman
Siemiątkowski  –  87,5%,  Pani  Małgorzata  Struzik  –  87,5%.  Podpisane:  przewodnicząca
Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki  Społecznej  Rady  Miasta  Płocka  Daria  Domosławska.
Szanowni  Państwo,  w związku  z  możliwością  zabrania  głosu  chciałam bardzo  serdecznie
podziękować  Panom  prezydentom...  Panu  prezydentowi,  Panom  wiceprezydentom,  Panu
sekretarzowi, skarbnikowi, wszystkim dyrektorom wydziałów merytorycznych Urzędu Miasta
Płocka,  a  szczególnie  Wydziału  Zdrowia  i  Spraw Społecznych oraz  Wydziału  Edukacji  za
współpracę z komisją w trakcie jej trwania, za cierpliwość, odpowiadanie na nasze trudne
czasami  pytania.  Dziękuję  wszystkim  służbom  dbającym  o  bezpieczeństwo  w  mieście  i
równocześnie współpracującym z komisją. Dziękuję szczególnie Paniom z biura rady, a w
szczególności Pani Elżbiecie Rzepeckiej za monitorowanie i opiekę nad naszą komisją. Dzisiaj
jest  szczególny  dzień.  Dzisiaj  obchodzimy  Światowy  Dzień  Organizacji  Pozarządowych,
dlatego  korzystając  z  okazji  chciałam  bardzo  serdecznie  podziękować  wszystkim
pracownikom, wolontariuszom, osobom zaangażowanym w działanie  trzeciego sektora,  w
działanie  trzeciego  sektora  zarówno  w  czasie  pokoju,  w  czasie  kataklizmów  i  w  czasie
konfliktów zbrojnych.  Jesteście Państwo niezastąpieni,  stanowicie  bardzo dużą siłę,  która
decyduje i współtworzy nasze miasto. Dziękuję bardzo.”
(sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Zdrowia i Polityki Społecznej stanowi załącznik
nr 9 do niniejszego protokołu) 

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękujemy
bardzo. Czy są jakieś pytania do tego sprawozdania Szanowni Państwo? Nie widzę. Dziękuję.
Poddaję  pod  głosowanie  przyjęcie  sprawozdania  Komisji  Edukacji,  Zdrowia  i  Polityki
Społecznej.  Proszę  o  zagłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania.  21  na  tak.
Przyjęliśmy sprawozdanie jednogłośnie. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 5

Sprawozdanie z działalności Komisji Kultury, Sportu i Turystyki za 2024 rok.

Pan  Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Kolejny punkt,
piąty:  sprawozdanie  z działalności  Komisji  Kultury,  Sportu i  Turystyki  za 2024 rok.  Pani
przewodnicząca Małgorzata Ogrodnik, zapraszam.”
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Pani  radna  Małgorzata  Ogrodnik  powiedziała:  „Sprawozdanie  z  pracy  Komisji  Kultury,
Sportu i Turystyki Rady Miasta Płocka od czerwca do grudnia 2024. Komisja Kultury, Sportu i
Turystyki  od  czerwca  do  grudnia  działa  w  dziewięcioosobowym  składzie:  Pan  Edward
Bogdan, Pan Leszek Brzeski, Pan Emil Brzeszcz, Pan Łukasz Chrobot - wiceprzewodniczący,
Pani  Anna Derlukiewicz,  Pani  Małgorzata  Ogrodnik,  Pan Mariusz  Pogonowski,  Pan Michał
Sosnowski i Pan Szymon Stachowiak. Komisja pracuje w oparciu o Statut Miasta Płocka, plan
pracy komisji i plan pracy rady miasta. Komisja realizowała tematy wynikające z przyjętego
planu pracy komisji oraz opiniowała projekty uchwał na sesje rady miasta. Tematy, którymi
w okresie sprawozdawczym zajmowała się komisja, to: informacja na temat rozstrzygniętych
w roku  2024 otwartych  konkursów ofert  dla  organizacji  pozarządowych –  porównanie  z
rokiem  2023  (które  organizacje  i  na  jakie  projekty  otrzymały  dofinansowanie,  kwoty
dofinansowania, które organizacje i dlaczego nie otrzymały); raport z wykonania Miejskiego
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania
Narkomanii na lata 2022-2025 i efektów jego realizacji za rok 2023; informacja na temat
funkcjonowania Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Spółka z o.o. w 2024 roku, plany,
cele  i  założenia  na  2025  rok;  cztery  -  informacja  na  temat  funkcjonowania  spółek
sportowych SPR Wisła Płock S.A. i Wisła Płock S.A. w sezonie sportowym 2023/2024. Plany,
cele  i  założenia  na  sezon  2024/2025;  punkt  piąty  -  analiza  funkcjonowania  płockich
instytucji  kultury  w  roku  2024  i  plany  na  2025  rok:  Książnica  Płocka  im.  Władysława
Broniewskiego,  Płocka  Galeria  Sztuki,  Płocka  Orkiestra  Symfoniczna  im.  Witolda
Lutosławskiego, Płocki Ośrodek Kultury i Sztuki im. Franciszki i Stefana Themersonów, Chór
Pueri  et  Puellae  Cantores  Plocenses;  sześć  -  sprawozdanie  z  realizacji  Strategii
Zrównoważonego Rozwoju  Miasta  Płocka  do  2030 roku;  sześć...  siedem,  przepraszam -
podsumowanie  sezonu  turystycznego  w mieście  Płocku  –  ruch  turystyczny  i  wydarzenia
turystyczne organizowane w mieście w roku 2024. W okresie sprawozdawczym – czyli od
czerwca do grudnia – radni obradowali na ośmiu posiedzeniach, w tym dwóch wspólnych z
innymi  komisjami.  Dotyczyły  one  między  innymi  omówienia  sprawozdania  finansowego
Gminy-Miasto Płock wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta Płocka za 2023 rok
oraz prac nad budżetem miasta Płocka na 2025 rok. Frekwencja członków komisji w czasie
ośmiu posiedzeń przedstawiała się następująco: Pan Bogdan Edward - 100%, Pan Leszek
Brzeski - 100%, Pan Emil  Brzeszcz - 100%, Pan Łukasz Chrobot (wiceprzewodniczący) -
60,5%,  Pani  Anna  Derlukiewicz  -  100%,  Pani  Małgorzata  Ogrodnik  (przewodnicząca)  -
80,5%, Pan Mariusz  Pogonowski  -  100%, Pan Michał  Sosnowski  -  100% i  Pan Szymon
Stachowiak  -  60,5%.  Korzystając  z  okazji  chciałabym  serdecznie  podziękować  naszej
opiekunce z biura rady Pani Elżbiecie Rzepeckiej, zawsze możemy na nią liczyć, jest to osoba
niesamowicie merytoryczna i dziękuję z całego serca.”
(sprawozdanie z działalności Komisji Kultury, Sportu i Turystyki stanowi  załącznik nr 10 do
niniejszego protokołu) 

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję bardzo.
Czy jakieś pytania ze strony Państwa Radnych do tego sprawozdania? Nie widzę. Dziękuję.
Poddaję  pod  głosowanie  przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Kultury,  Sportu  i
Turystyki. Proszę o zagłosowanie. (niezrozumiały głos) Dobrze. Prosiłbym od razu o pomoc
Państwa z obsługi Panu radnemu Jackowi Jasionowi. Wyniki: 20 na tak, 5 osób nie brało w
głosowaniu, przyjęliśmy jednogłośnie sprawozdanie komisji. Dziękuję bardzo.”
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Ad. pkt 6

Przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Miasta Płocka z 30 stycznia 2025 
roku.

Pan Artur Jaroszewski  Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Przechodzimy do
kolejnego punktu. Punkt szósty: przyjęcie protokołu z obrad IX Sesji Rady Miasta Płocka z
dnia 30 stycznia 2025 roku. Czy do treści protokołu macie Państwo jakieś zastrzeżenia bądź
uwagi? Nie widzę. Dziękuję. Poddaję pod głosowanie przyjęcie protokołu. Proszę Państwa
Radnych  o  zagłosowanie.  Proszę  o  zbiorcze  wyniki  głosowania.  22  na  tak,  przyjęliśmy
protokół jednogłośnie. Dziękuję bardzo.”

Ad. pkt 7

Podjęcie uchwał w sprawach: 

I etap – dyskusja i zgłaszanie wniosków

Projekty uchwał w sprawach:

1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-
2051 (druk nr 215),

oraz
2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 (druk nr 216),

Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 215 stanowi załącznik nr
11 do niniejszego protokołu. 
Autopoprawka do projektu uchwały pomieszczonego na druku nr 216 stanowi załącznik nr
12 do niniejszego protokołu. 

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „I  teraz
przejdziemy do punktu siódmego: podjęcie uchwał w sprawach, czyli przed nami dwadzieścia
cztery projekty uchwał. A ja bym prosił Pana przewodniczącego Romana Siemiątkowskiego o
zmianę ról.”

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Witam
wszystkich bardzo serdecznie. Przystępujemy do kontynuacji realizacji porządku obrad. Jak
Pan przewodniczący był już uprzejmy powiedzieć przechodzimy do tego punktu, pierwszy
etap  -  dyskusja  i  zgłaszanie  wniosków.  Mamy  dwa  punkty,  które  zawsze  są  łączone.
Pierwszy  dotyczy  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na  lata
2025-2051 (druk nr 215) i projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Płocka
na rok 2025 (druk nr 216). Czy tradycyjnie już Pan skarbnik będzie robił wprowadzenie czy
mam...  Proszę?  (niezrozumiały  głos)  Czy  są jakieś  pytania  do  materiału,  który  Państwo
żeście otrzymali w materiałach przedsesyjnych? Nie ma. Dziękuję. A zatem przechodzimy do
punktu... (niezrozumiały głos) To bardzo proszę, Pan przewodniczący Artur Jaroszewski.”

Pan  Artur  Jaroszewski  Przewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni
Państwo! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo, chciałbym w tym momencie podziękować za
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wprowadzenie  do  punktów  dotyczących  finansowania  naszego  klubu  Wisła  Płock  pewnej
niewielkiej,  ale  jednak zmiany idącej  w dobrym kierunku,  a mianowicie  po raz pierwszy
będziemy  mieli,  Szanowni  Państwo,  zgodnie  z  tymi  projektami  uchwał  jakiś  element
motywujący klub i uzależniający część środków, które z miasta przelewamy do Wisły Płock
od osiąganych wyników sportowych. Jest to pierwszy krok, mam nadzieję, że nie ostatni.
Dziękuję za to.”

Pan Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Czy są jeszcze może jakieś pytania tego punktu? Jeśli nie, to przechodzimy do punktu
trzeciego.”

3. zmiany Uchwały Nr 276/XV/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2016
r.  w  sprawie  ustalenia  zasad  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  będących
własnością gminy, zmienionej Uchwałą Nr 401/XXII/2016 Rady Miasta Płocka
z dnia  27  września  2016 roku,  Uchwałą Nr  783/XLVIII/2018 Rady Miasta
Płocka z  dnia  24 maja 2018 roku,  Uchwałą Nr 195/XII/2019 Rady Miasta
Płocka  z  dnia  26  września  2019  roku,  Uchwałą  Nr  588/XXXIV/2021  Rady
Miasta Płocka z dnia 30 września 2021 roku oraz Uchwałą Nr 769/XLV/2022
Rady Miasta Płocka z dnia  25 sierpnia 2022 roku (druk nr 188),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Projekt
uchwały, zmiany Uchwały Nr 276/XV/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2016 r. w
sprawie  ustalenia  zasad  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  będących  własnością  gminy,
zmienionej Uchwałą Nr 401/XXII/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 27 września 2016 roku,
Uchwałą Nr 783/XLVIII/2018 Rady Miasta Płocka z dnia 24 maja 2018 roku, Uchwałą Nr
195/XII/2019  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  26  września  2019  roku,  Uchwałą  Nr
588/XXXIV/2021  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  30  września  2021  roku  oraz  Uchwałą  Nr
769/XLV/2022 Rady Miasta Płocka z dnia 25 sierpnia 2022 roku (druk nr 188). Czy do tego
projektu uchwały są jakieś pytania? Pan radny Mirosław Milewski, tak? To bardzo proszę.
Bardzo proszę, udzielam Panu głosu.”

Pan radny  Mirosław Milewski powiedział: „Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! Na
poprzedniej sesji Rady Miasta Płocka projekt tej uchwały został zdjęty z obrad sesji. Mam
nadzieję  z  głębokim  przekonaniem,  że  jest  on  demotywacyjny  i  w  konsekwencji  w
perspektywie  miesięcy  i  lat  znacznie  obniży  dynamikę  sprzedaży  lokali  komunalnych
użytkowanych  obecnie  przez  mieszkańców naszego  miasta.  Chciałbym w związku  z  tym
zapytać w związku z powrotem tego projektu uchwały, czy coś tutaj się zmieniło na korzyść
mieszkańców w treści uchwały. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję.
Pan prezydent udzieli odpowiedzi, tak? Bardzo proszę.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,
podtrzymujemy swoje stanowisko zawarte w uchwale. Jedynie w tym momencie chciałem
zgłosić autopoprawkę, żeby vacatio legis było nie do końca czerwca, ale do końca tego roku
- do końca grudnia 2025 roku. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.  Rozumiem,  że  to  będziemy głosować  później.  (niezrozumiały  głos)  Dobrze.  Pan
Mirosław Milewski poprosił ponownie o głos, a zatem bardzo proszę Panie radny.”
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Pan  radny  Mirosław  Milewski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Szanowni  Państwo!
Dokończę tą myśl  w związku z odpowiedzią  Pana prezydenta.  Tak naprawdę nic  się nie
zmieniło w treści tej uchwały. Sześć miesięcy no to jest taka korekta, która jak sądzę wynika
z pogodzenia się koalicjantów w przerwie i w związku z tym w dalszym ciągu twierdzimy
jako klub,  że jest to uchwała niekorzystna dla  mieszkańców, dla tej grupy mieszkańców
miasta,  którzy zamieszkują mieszkania komunalne i  chcieliby  w przyszłości  za rok,  dwa,
trzy, pięć wykupić po korzystnej cenie. Niestety jest to, będzie to zahamowane. W związku z
tym ten nasz wniosek o zdjęcie z porządku obrad, a w konsekwencji będziemy głosować
przeciw tej uchwale. Dziękuję.”

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział:  „Dziękuję
bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tej sprawie?”

4. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto  Płock,  położonej  w Płocku przy ul.  Obrońców Westerplatte  (obr.  7)
(druk nr 200),

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Jeśli nie, to
przechodzimy  do  punktu  czwartego:  wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej
własność Gminy–Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) (druk
nr 200). Czy do tego projektu uchwały macie Państwo Radni jakieś pytania? Nie widzę.”

5. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Norwida (obr. 4) (druk nr 201),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „A zatem
przechodzimy do punktu piątego: projekt uchwały dotyczący wydzierżawienia nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy–Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Norwida (obr.
4) (druk nr 201). Czy do tego projektu macie Państwo jakieś pytania lub uwagi? Nie widzę.”

6. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto  Płock,  położonej  w Płocku przy ul.  Obrońców Westerplatte  (obr.  7)
(druk nr 202),

Pan Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „A zatem
przechodzimy do punktu szóstego: projekt uchwały dotyczący wydzierżawienia nieruchomości
gruntowej stanowiącej własność Gminy–Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Obrońców
Westerplatte (obr. 7) (druk nr 202). Czy do tego projektu uchwały macie Państwo jakieś pytania
lub wątpliwości? Nie widzę. Dziękuję bardzo.”

7. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych stanowiących własność  Gminy–
Miasto Płock, zlokalizowanych w Płocku przy al. Armii Krajowej (druk nr 203),

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przechodzimy do punktu siódmego: projekt uchwały dotyczący wydzierżawienia nieruchomości
gruntowych  stanowiących  własność  Gminy–Miasto  Płock,  zlokalizowanych  w Płocku  przy  al.
Armii  Krajowej (druk nr 203). Czy do tego projektu uchwały są jakieś pytania? Nie widzę.
Dziękuję.”
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8. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto Płock, zlokalizowanej w Płocku przy ul. Wańkowicza (druk nr 204),

Pan Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przechodzimy do punktu ósmego: projekt uchwały dotyczący wydzierżawienia nieruchomości
gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–Miasto  Płock,  zlokalizowanej  w  Płocku  przy  ul.
Wańkowicza (druk nr 204). Czy do tego pytania są... do tego projektu są jakieś pytania? Nie
ma. Dziękuję.”

9. zamiany  między  Gminą  -  Miasto  Płock  a Mazowiecką  Spółdzielnią
Mieszkaniową  nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w Płocku  przy
ul. Jędrzejewo oraz ul. Urodzajnej (druk nr 205),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
dziewiąty:  projekt  uchwały  dotyczący  zamiany między Gminą-Miasto  Płock  a Mazowiecką
Spółdzielnią  Mieszkaniową  nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w Płocku  przy  ul.
Jędrzejewo oraz  ul.  Urodzajnej  (druk  nr  205).  Czy  do  tego  projektu  są  jakieś  pytania?
Dziękuję, nie ma.”

10. wykazu  kąpielisk  na  rok  2025  na  terenie  Gminy  -  Miasto  Płock  oraz
określenia sezonu kąpielowego (druk nr 206), 

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przechodzimy do punktu dziesiątego: projekt uchwały dotyczący wykazu kąpielisk na rok
2025 na terenie Gminy-Miasto Płock oraz określenia sezonu kąpielowego (druk nr 206). Czy
do tego są jakieś pytania? Nie widzę. Dziękuję.”

11. wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Płocka
(druk nr 207),

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przechodzimy  do  punktu  jedenastego:  projekt  uchwały  dotyczący  wstępnej  lokalizacji
przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Płocka (druk nr 207). Czy do tego projektu
są pytania, uwagi? Nie widzę.”

12. przekształcenia  placówek  oświatowych  poprzez  likwidację  oddziałów
przedszkolnych zorganizowanych w szkołach podstawowych prowadzonych
przez Gminę Miasto Płock (druk nr 208),

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przechodzimy do punktu dwunastego: projekt uchwały dotyczący przekształcenia placówek
oświatowych  poprzez  likwidację  oddziałów  przedszkolnych  zorganizowanych  w  szkołach
podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Płock (druk nr 208). Czy do tego projektu
są jakieś pytania lub uwagi? Dziękuję, nie widzę.”

13. wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości
zabudowanej,  położonej  w  Płocku  przy  ul.  Kazimierza  Wielkiego  45,  w
obrębie 8 „Śródmieście”, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki  394/2
(druk nr 209),

Pan Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
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trzynasty:  projekt  uchwały  dotyczący  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w drodze  przetargu
nieruchomości zabudowanej, położonej w Płocku przy ul. Kazimierza Wielkiego 45, w obrębie
8 „Śródmieście”, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 394/2 (druk nr 209). Czy do
tego projektu są jakieś pytania? Nie widzę, dziękuję.”

14. wyrażenia  zgody  na  realizację  przez  Gminę  -  Miasto  Płock  projektu  pn.:
„Zakład  Aktywności  Zawodowej  w  Płocku  -  tu  rozkręcamy  kariery
zawodowe”  współfinansowanego  z  Programu  Fundusze  Europejskie  dla
Mazowsza na lata 2021-2027 (druk nr 210),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
czternasty: projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody na realizację przez Gminę-Miasto
Płock  projektu  pn.:  „Zakład  Aktywności  Zawodowej  w  Płocku  -  tu  rozkręcamy  kariery
zawodowe” współfinansowanego z Programu Fundusze Europejskie  dla Mazowsza na lata
2021-2027 (druk nr 210). Czy do tego projektu są jakieś pytania, uwagi? Dziękuję, nie ma.”

15. ustalania  szczegółowych  warunków przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich realizowanych w ramach rządowego
Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – Moduł I (druk nr 211),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
piętnasty:  projekt  uchwały  dotyczący  ustalania  szczegółowych  warunków przyznawania  i
odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  w  formie  usług  sąsiedzkich  realizowanych  w  ramach
rządowego Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – Moduł I (druk nr 211). Czy
do tego projektu są jakieś pytania, uwagi? Nie widzę, dziękuję.”

16. przyjęcia Programu osłonowego „Płocki Korpus Wsparcia Seniorów” na rok
2025 (druk nr 212),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
numer szesnasty: projekt uchwały dotyczący przyjęcia Programu osłonowego „Płocki Korpus
Wsparcia Seniorów” na rok 2025 (druk nr 212). Czy są tutaj jakieś pytania? Również nie
widzę, dziękuję.”

17. zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr
213),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
numer siedemnasty: projekt uchwały dotyczący zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Płocku (druk nr 213). Czy do tego projektu są jakieś pytania lub uwagi? Nie
widzę, dziękuję.”

18. zmiany Uchwały Nr 258/XVII/2011 Rady Miasta Płocka z dnia 29 listopada
2011 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Ośrodek
Rodzinnej Pieczy Zastępczej z siedzibą w Płocku i nadania jej Statutu (druk
nr 214),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
numer  osiemnaście:  zmiany  Uchwały  Nr  258/XVII/2011  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  29
listopada 2011 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Ośrodek Rodzinnej
Pieczy Zastępczej z siedzibą w Płocku i  nadania jej Statutu (druk nr 214). Czy do tego
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projektu są jakieś pytania? Nie widzę, dziękuję.”

19. rozpatrzenia petycji z dnia 18 października 2024 r. w przedmiocie przyjęcia
uchwały kierunkowej (druk nr 217),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
numer dziewiętnasty: projekt uchwały dotyczący rozpatrzenia petycji z dnia 18 października
2024 r. w przedmiocie przyjęcia uchwały kierunkowej (druk nr 217). Czy do tego projektu są
jakieś uwagi, pytania? Nie widzę, dziękuję.”

20. ustalenia kierunków działania Prezydenta Miasta Płocka (druk nr 218),

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Punkt
numer  dwadzieścia:  projekt  uchwały  dotyczący  ustalenia  kierunków działania  Prezydenta
Miasta Płocka (druk nr 218). Jest zgłoszenie? Tak, bardzo proszę, już. A Pan do mównicy,
Pan radny, dobrze.”

Pan radny  Szymon Stachowiak  powiedział:  „Szanowni Państwo, my jako Klub Radnych
Prawa i Sprawiedliwości wnosimy o rozszerzenie zakresu tej uchwały - ustalenia kierunków
działań Prezydenta Miasta Płocka - i w podpunkcie pierwszym po słowach: „ośrodków dla
nielegalnych  migrantów”  chcielibyśmy  dodać:  „oraz  wszelkich  innych  form infrastruktury
wspierających  ich  osiedlania,  takich  jak:  tymczasowe  miejsca  zakwaterowania,  punkty
recepcyjne,  centra  integracji  i  wszelkie  podobne”.  Szanowni  Państwo,  podjęcie  uchwały,
która  orzecze,  że  zrobimy  wszystko,  aby  w  Płocku  nie  powstał  obóz  dla  nielegalnych
migrantów to jest rozwiązanie czysto pozorne i w żaden sposób nie odsuwające od nas tej
perspektywy  jaką  rysuje  przed  nami  pakt  migracyjny,  dlatego  że  centrum  integracji
cudzoziemców, które ma powstać prawdopodobnie w centrum Płocka przy ulicy Tumskiej,
jest pierwszym punktem kontaktowym dla nielegalnych migrantów i pakt migracyjny, który
na  nas  czeka  sprawia,  że  to  zagrożenie,  ten  element,  te  setki  tysięcy  nielegalnych
migrantów, które będą rocznie napływały do Polski, będą lokowane w pobliże tych punktów
dlatego, że to jest pierwszy ich punkt kontaktu i obsługi. Zgodnie z dyrektywą Ministerstwa
Spraw  Wewnętrznych  i  administracji  zawartą  w  marcu  2024  roku  te  centra  będą
odpowiadały między innymi za legalizację pobytu osób o nieokreślonym statusie prawnym,
czyli  właśnie  tych  nielegalnych  migrantów.  Teraz  trochę  faktów  na  temat  paktu
migracyjnego tak, abyśmy szerzej zrozumieli, o jakiej mówimy poważnej sytuacji, a nie o
jakimś  punkcie  informacyjnym,  gdzie  będą  psychologowie,  którzy  będą  zajmować  się
biednymi  ukraińskimi  dziećmi,  bo  to  jest  kompletnie  oderwanie  od  rzeczywistości  i
nienazywanie rzeczy po imieniu. Pakt migracyjny, zgodnie ze słowami Pani komisarz Ylvy
Johansson, to jest blisko 4 500 000 rocznie nielegalnych migrantów w Europie. Zgodnie z
zasadą proporcji demograficznych - Polska stanowi około 8% ludności Unii Europejskiej - i
zgodnie  z zasadą proporcji  demograficznej,  jaka  jest  zawarta w pakcie  migracyjnym,  te
proporcjonalne 8% będzie przypadało na teren Polski, czyli mówimy tutaj o blisko 360 000
nielegalnych migrantach z Afryki Północnej i krajów arabskich rocznie. Pragnę też zauważyć,
że pakt migracyjny zawiera procedurę łączenia rodzin. Jak wiemy rodziny, czy to w Afryce
Północnej, czy te rodziny arabskie często to są bardzo rodziny liczne, więc tą liczbę 360 000
należy w perspektywie czasu pomnożyć razy dwa, razy trzy, razy cztery i ci ludzie będą
lokowani docelowo wokół 49 centrów integracji cudzoziemców, które powstaną na terenie
całego kraju dlatego, że logistycznie, infrastrukturalnie nie da się tego w żaden sposób inny
rozwiązać, musimy to sobie otwarcie powiedzieć. My dzisiaj podejmując tą uchwałę w żaden
sposób nie odsuwamy od nas tego zagrożenia, w żaden sposób nie odsuwamy od nas tych
nielegalnych  ośrodków,  bo  mogą  one  powstać  równie  dobrze  poza  miastem  Płockiem,
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powstać pod domem Pana prezydenta, powstać w Gminie Bielsk, powstać w Gminie Nowy
Duninów, a ci ludzie i tak będą tutaj do nas docierali  do centrum. I to jest gigantyczny
problem, to jest  problem, któremu musimy przeciwdziałać i  realną walką z perspektywą
nielegalnych migrantów w Płocku, czyli to, na czym nam przede wszystkim powinno bardzo
zależeć, to odsunięcie od nas centrum integracji cudzoziemców. Dlatego naszą sugestią i na
nasz wniosek prosimy o to, aby to centrum integracji cudzoziemców w Płocku nie powstało.
Dziękuję uprzejmie.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? (niezrozumiały głos) Bardzo proszę.”

Pan  radny  Tomasz  Kominek  powiedział:  „Dziękuję  bardzo.  Szanowni  Państwo,  w
odniesieniu  do słów Pana przewodniczącego Stachowiaka warto  wspomnieć i  przedstawić
wszystkim Państwu obecnym i tym, którzy są zainteresowani obradami naszej sesji Rady
Miasta Płocka, iż pakt migracyjny Unii Europejskiej, o którym była mowa przed momentem,
został  formalnie  zatwierdzony przez  Radę Unii  Europejskiej  14 maja  2024 roku.  Podczas
głosowania,  warto  stwierdzić,  że  Polska  reprezentowana  przez  premiera  sprzeciwiła  się
przyjęciu tego paktu, podobnie jak Węgry, Słowacja i Austria. Mimo sprzeciwu tych krajów
pakt został przyjęty większością głosów, jak doskonale Państwo wiecie, jak nie, warto to
wiedzieć.  Natomiast  proszę pamiętać  też,  że  premier  podkreślał,  że  Polska  nie  przyjmie
żadnych migrantów w ramach nowego paktu migracyjnego argumentując, że kraj już udzielił
schronienia  setkom tysięcy  uchodźców  z  Ukrainy  oraz  migrantom  z  Białorusi.  Ten  sam
premier  zaznaczył  również,  że  Polska  będzie  beneficjentem  paktu  otrzymując  wsparcie
finansowe od Unii Europejskiej w związku z przyjęciem dużej liczby uchodźców. Warto też
dodać,  bo  w  mojej  ocenie  to  jest  bardzo  istotne,  że  negocjacje  nad  kształtem  paktu
zakończyły się 20 grudnia 2023 roku, tydzień po zaprzysiężeniu rządu premiera Tuska w tym
przypadku, w związku z tym obecny rząd nie uczestniczył w pracach nad jego ostatecznym
kształtem. Podsumowując - Polska nie podpisała paktu migracyjnego, wręcz przeciwnie, rząd
premiera głosował przeciwko jego przyjęciu w Radzie Europejskiej. A zanim powiemy, że
centrum  integracji  cudzoziemców,  które  powstanie  w  Płocku  w  pewien  sposób  będzie
realizowało  takie  założenie  jak  przedstawił  Pan  przewodniczący  Szymon  Stachowiak,  to
dlaczego  nie  twierdzimy,  że  centrum  integracji  cudzoziemców,  które  jest  zlokalizowane
850 metrów,  podkreślam  -  850 m  od  lokalizacji  Tumskiej  5,  przy  Caritasie,  nie  będzie
funkcjonowało w ten sam sposób. Od 2022 roku, dokładnie od maja, realizuje wszystkie
zadania,  które  zostały  przypisane  do  centrum  integracji  cudzoziemców.  W  następnym
oczywiście elemencie dyskusji pokażę Państwu fakty, które wydrukowałem z Caritasu, które
to doskonale świadczą o tym, że od maja 2022 roku centrum integracji  dla uchodźców i
cudzoziemców w Płocku funkcjonuje od 2022 roku przy ulicy Sienkiewicza 34, 850 metrów
od Tumskiej 5. I pytanie już stawiam, nie przechodząc do dalszego etapu dyskusji, dlaczego
wtedy nie było tego nagłaśnianego przez Prawo i Sprawiedliwość. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Proszę chwileczkę, bo Pani poseł prosiła o głos, więc nie wiem, czy...  To bardzo
proszę Panie radny.”

Pan radny Szymon Stachowiak powiedział: „Szanowni Państwo, trochę faktów i wyjaśnień.
Zaczynając od końca - centrum integracji cudzoziemców w 2020 roku miało sens, bo tyczyło
się  faktycznych  problemów  migracyjny,  z  którymi  się  zmierzamy,  a  nie  paktem
migracyjnym, który tutaj zmierza. I absolutnie zgadzam się z tym, że powinniśmy zrobić
wszystko, aby do 2026 roku nie było żadnego centrum integracji cudzoziemców w Płocku, bo
stwarza to dla nas wszystkich zagrożenie. Teraz trochę faktów odnośnie paktu migracyjnego,
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bo jak rozumiem Pan przewodniczący Tomasz Kominek posługuje się być może, nie wiem,
czy to skorzystał z Chatu GPT, czy z jakiego źródła informacji wyszukując fakty na temat
tego jak został przyjęty pakt migracyjny. Trochę faktów. To data 20 grudnia 2023 to jest
wstępne porozumienie hiszpańskiej prezydencji i Rady Parlamentu Europejskiego na temat
treści paktu migracyjnego. Dlaczego to odbyło się tydzień po zaprzysiężeniu rządu Donalda
Tuska,  skoro  już  wchodzimy  w te  szczegóły,  no  to  pragnę  poinformować  -  dlatego,  że
Mateusz Morawiecki by ten proces zablokował. Pierwszy termin posiedzenia tej rady to był
11 grudnia,  który  został  przesunięty  w  związku  z  tym,  że  rząd  Polski  przed  zmianą
13 grudnia  2023  roku  miał  gwarancję  na  temat  tego,  że  pakt  migracyjny  może  zostać
przyjęty tylko i wyłącznie na zasadzie jednomyślności. Ta gwarancja nie została w żaden
sposób  podtrzymana  ani  podjęta  w  ogóle  w  dyskusji  przez  premiera  Donalda  Tuska  a
zamiast tego mieliśmy tanią działalność pod publiczkę, czyli wstrzymanie się i zagłosowanie
na ostatnim etapie przeciwko paktowi migracyjnemu, gdzie ten głos nie miał już absolutnie
żadnego  znaczenia,  mimo  że  zarówno  20 grudnia  2023  roku,  jak  i  w  maju  podejmując
działania i starania rządu polskiego o to, aby przywrócona została delegacja... deklaracja na
temat konieczności jednomyślności w przyjmowaniu paktu migracyjnego, to dziś tego paktu
by nie było i to są fakty, a stwierdzenia, które głosił Pan premier Tusk, że nie przyjmiemy
żadnego migranta, że nie będziemy beneficjentem, widać, że po pierwsze nie zgadza się, to
nie ma to po żadnego pokrycia w faktach. Po drugie - skoro mieliśmy być beneficjentem, to
niby dlaczego ostatecznie Polska zagłosowała przeciw. Mamy tutaj mnóstwo sprzeczności. Ja
też pragnę wspomnieć, że w ciągu ostatnich kilku tygodni Komisja Europejska sprostowała
słowa  Donalda  Tuska,  być  może  było  to  spowodowane  pewnymi  tarciami  i  kampanią
wyborczą  w Niemczech,  gdzie  niestety  trzeba było  mówić  prawdę i  już  nie  można było
otaczać tym płaszczykiem ochronnym rządu polskiego, gdzie słowa komisarza europejskiego
i  zresztą  kanclerza  Niemiec  padły  wprost,  że  Polska  nie  będzie  beneficjentem  paktu
migracyjnego,  nie będzie zwolniona z opłat,  jeżeli  nie przyjmie nielegalnych migrantów i
będzie  tak  samo  partycypowała  w  tym  pakcie  jak  każde  inne  państwo  członkowskie.
Rozmawiajmy  o  faktach,  poświęćmy  trochę  czasu.  My  jesteśmy  samorządowcami,
zajmujemy się  samorządem, ja  to  w pełni  rozumiem, że nie  każdy ma czas przeglądać
dokumenty, jakie uchwala Komisja Europejska i Parlament Europejski, w pełni rozumiem, do
nikogo  absolutnie  nie  mam pretensji,  ale  dzisiaj  rozmawiamy  o  sytuacji,  gdzie  decyzje
globalne będą miały wpływ na nas, na nasze bezpieczeństwo, na bezpieczeństwo naszych
mieszkańców,  na  to,  w  jaki  sposób  my  będziemy  funkcjonować  w  Płocku  i  dzisiaj  nie
możemy zawężać się do tego, że wyciągamy tylko krótkie informacje na temat tego, co
Donald Tusk,  czy inny minister  powiedział  na konferencji  prasowej dlatego,  że fakty,  że
kalendarium tego jak powstawał pakt migracyjny zupełnie temu przeczą i my musimy teraz
na swoim poziomie zrobić wszystko, aby to zagrożenie od Płocka odsunąć, bo to jest naszym
obowiązkiem,  to  jest  naszym  zadaniem,  aby  zapewnić  mieszkańcom  bezpieczeństwo,
niezależnie od tego, jakie decyzje zapadają w Warszawie, Berlinie, czy Brukseli. My tu w
Płocku ze swojej strony musimy móc powiedzieć za rok, dwa, trzy: zrobiliśmy wszystko, aby
temu zapobiec, zrobiliśmy wszystko, aby dbać o bezpieczny Płock. Dzisiaj tego nie robimy.
Dzisiaj tylko udajemy, próbujemy rozmywać ten przekaz, próbujemy odsuwać ten problem w
perspektywie  czasu.  Nie  możemy  tego  robić,  bo  to  dziś  jest  ostatni  dzwonek  i  ostatni
moment, abyśmy zablokowali ten proces. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję.
Teraz może poproszę Panią poseł.”

Pani  Wioletta  Kulpa  posłanka  na  Sejm  RP  powiedziała:  „Dziękuję  bardzo  Panie
przewodniczący. Wysoka Rado! Pan radny Kominek jeszcze wierzy Panu Tuskowi, tak jak w
przypadku niepodwyższania wieku emerytalnego, tak jak przy akademikach za złotówkę, tak
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jak 1000 zł dla studentów, no i jeszcze wiele, szereg, dziesiątek obietnic z programu sto
punktów na sto dni Pana Tuska. Widzę, że jeszcze Pan w to wierzy, no to gratuluję. Ale teraz
do  sedna,  bo  to  jest  najważniejsze.  Najważniejsze  jest  miasto  Płock.  Pan  prezydent  i
niestety Pan marszałek Struzik wprowadzili w błąd, nie powiedzieli nam do końca jak będzie
wyglądała  sytuacja  lokalizacji  centrów integracji  cudzoziemców w Płocku.  Doskonale  Pan
wie, Panie prezydencie, że w grudniu i do Pana, i do Pana marszałka kierowałam interpelację
poselską, interwencję poselską, jak również były przekazywane zapytania w trybie dostępu
do informacji publicznej i nie udzielił Pan informacji wprost na zadane pytanie, gdzie będzie
zlokalizowane centrum integracji  cudzoziemców w Płocku.  Wydał  Pan 24 października  -  i
owszem - zarządzenie, które Pan podpisał własnoręcznie, przekazując de facto 144-metrowy
lokal  nr  7  dla  centrum integracji  cudzoziemców,  de  facto  jako  kooperacja  oczywiście  z
jednostką  marszałka  Struzika,  która  realizuje  ten  projekt  i  wskazuje  później  w  drodze
postępowania  organizację,  która  będzie  kierowała  CIC-em w  Płocku.  I  to  jest  do  Pana
największa pretensja, że Pan ani nie konsultuje, ani nie rozmawia, ani nie przekazuje tak
ważnych informacji, które mogą mieć bardzo negatywny wpływ na dalsze funkcjonowanie
miasta i jego mieszkańców. I jakże było nasze zdziwienie, że na ulicy Tumskiej - nie będę
odnosiła się do kwestii, którą Pan podnosił, Pan Kominek, w odniesieniu do Caritasu, bo nie
mówimy  o  Caritasie,  który  realizował  szereg  różnych  zadań,  tak  jak  i  miasto  Płock,
skierowane do Ukraińców, do rodzin ukraińskich, które uciekały przed reżimem Putina, po to,
żeby każdy z nas otwierał domy dla Ukraińców i po to, żeby im pomagać - natomiast my
rozmawiamy o zupełnie teraz innej  grupie osób,  które będą trafiały  do miasta i  szeregu
innych  miast  w  Polsce.  Rozmawiamy  o  punktach  przygranicznych,  przerzutowych,  które
właśnie  się  otwierają  po  stronie  niemieckiej  i  tych  niechcianych  migrantów  będą  nam
przerzucać inne państwa właśnie w ramach paktu migracyjnego, między innymi do Polski i to
nie są pracownicy, którzy mają konkretną lokalizację zakładu pracy do którego trafią i mają
tam zawarty kontrakt, tylko to będą przypadkowe osoby, które będą trafiały do nas, między
innymi do Polski,  będą poszukiwały zakwaterowania, wyżywienia, punktu takiego, którym
będzie  właśnie  centrum  integracji  cudzoziemców  po  to,  żeby  się  przekwalifikować,
dostosować do rynku pracy. I teraz, Drodzy Państwo, o ile będą ci ludzie rzeczywiście chcieli
pracować,  to  zadajmy  sobie  też  to  pytanie,  po  co  będą  przerzucani  z  tamtych  krajów
niechciani migranci właśnie do między innymi Polski z jakich to powodów, tego nie wiemy,
czy mają zatarg z prawem, czy nie chcą uporczywie pracować, na jakich zasadach będą w
ogóle chcieli przebywać w Polsce, bo rozmawiamy o takich przede wszystkim osobach. I Pan
prezydent niech też nie informuje mylnie  na konferencjach prasowych, że my straszymy
migrantami, straszymy obcokrajowcami. To niech Pan popatrzy na obrazki z innych krajów,
między  innymi  z  Niemiec,  z  Francji,  z  Włoch  jak  wyglądają,  jak  wygląda  zachowanie
niektórych migrantów i  jeśli  Pan chce to  przełożyć  jeden do jednego między innymi  do
miasta Płocka, to gratuluję Panu samopoczucia, że tak chce Pan pogorszyć bezpieczeństwo
płocczan. I największą pretensję mamy do Pana o to, że Pan nie rozmawia rzeczowo, nie
rozmawia konkretnie. Jeśli nawet już Pan podejmuje decyzję, to sugeruje Pan, że to było
zawarte gdzieś w na BIP-ie, na tablicy ogłoszeń, mogliście sobie przeczytać. Tylko dziwnym
trafem Pan konsultuje, mówi tylko o konsultacjach przed wyborami, a jak widać już Pan
wygrał te wybory, oczywiście będzie się Pan za chwilkę cieszył z tego, że w pierwszej turze,
no to  szkoda już,  że już Pan tych konsultacji  nie  kontynuuje,  tylko kończy je Pan przy
wyborach i mówi, że taką szeroką konsultację Pan będzie prowadził jako prezydent miasta
Płocka. Widać jaka szczera była ta Pana wypowiedź w trakcie kampanii wyborczej. I stąd
apel i to już jest nie tylko apel w sensie prośby, ale wymóg, który powinniśmy... tą decyzję
powinniśmy wymóc na prezydencie miasta Płocka, że my jako mieszkańcy i mam nadzieję,
że  Pan  będzie  pytał  się  mieszkańców  o  to,  a  nie  tylko  sam  autorytatywnie  podejmuje
decyzję, że należy wymóc na prezydencie miasta Płocka, żeby to centrum na pewno nie było
zlokalizowane w Płocku, ale i w zdecydowanej większości sprzeciwiamy się, żeby miało to
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miejsce przy ulicy Tumskiej. Jeśli mówimy o ulicy Tumskiej, to mówimy o ożywieniu Starego
Miasta,  mówimy  o  ożywieniu  ulicy  Tumskiej.  Jak  Pan  chce  ożywić  tę  ulicę  Tumską,  że
mieszkańcy będą, nie wiem, za chwilkę bali się iść na tą ulicę Tumską i w ogóle wyrzucimy
mieszkańców Płocka ze Starego Miasta, bo tak naprawdę będzie Pan odstraszał Stare Miasto
lokalizując  centrum  integracji  cudzoziemców  właśnie  w  tym  miejscu.  Ale  jeszcze  chcę
Państwu jedno powiedzieć. W Sejmie w piątek została przegłosowana ustawa o zatrudnianiu
cudzoziemców.  Otóż,  Drodzy  Państwo,  wszyscy  doskonale  wiecie  Państwo,  co  się  dzieje
obecnie na rynku pracy, ile  pracowników jest zwalnianych,  między nimi z poczty,  z PKP
Cargo, z BEKO, z ABB, z Karoliny, szereg dziesiątek zakładów w Polsce, to są tysiące ludzi,
natomiast  ustawa o zatrudnianiu  cudzoziemców,  która została  przegłosowana ułatwia,  w
zdecydowanej większości daje lepsze warunki na zatrudnianie cudzoziemców niż Polaków. A
powiem  dlaczego.  Bo  centra  cudzoziemców  to  jest  kwota  433 000 000 zł,  które
przekazujemy  na  przekwalifikowania,  szkolenia,  naukę  języka  polskiego,  nostryfikację.
Dodatkowo dwutorowo takie samo zadanie i też środki na to dostają PUP-y i WUP-y. Czyli
nie dość że centra integracji  będą ładować pieniądze w przeszkolenia tych pracowników,
rzekomych  pracowników,  którzy  do  nas  trafią  jako  migranci,  to  jeszcze  PUP-y  i  WUP-y
dodatkowo  mają  budżety  na  to,  żeby  kształcić  tych  ludzi,  żeby  dostosowywać  ich  do
oczekiwań polskich pracodawców. Mało tego likwiduje się test rynku pracy. Test rynku pracy
dawał możliwość pierwszeństwa przy zatrudnianiu polskiego pracownika. Teraz nie ma polski
pracownik  tego  pierwszeństwa.  Jest  stawiany  na  równi  z  cudzoziemcem.  Decydują
kwalifikacje, ewentualnie wynagrodzenie, jeśli cudzoziemiec przyjmie niższe wynagrodzenie
no to będzie zatrudniony. I teraz jeszcze jeden element, który po prostu wprowadził nas w
osłupienie, że fundusz pracy, który jest odprowadzany od Państwa wynagrodzeń, ten 1% na
fundusz  pracy,  będzie  w  dużej  mierze  przeznaczany  też  na  spotkania  integracyjne
cudzoziemców.  Czyli  nie  dość  że  tych fachowców,  bo słyszę,  że  rynek pracy  potrzebuje
fachowców z zagranicy po to, żeby te kluczowe stanowiska pracy wypełnić  właśnie  tymi
osobami, które przyjadą do nas z przygotowaniem zawodowym, no to w takim razie po co
ładujemy takie miliony, żeby ich przekwalifikowywać, dostosowywać do rynku pracy, jeśli to
mieli  być  fachowcy  przygotowani  na  nasz  rynek.  Na nich  oczekujemy podobno.  Bo Pan
Ryszard Petru nawet się nie stroni przed oficjalnymi wypowiedziami mówiąc, że ta ustawa
jest po to, żeby ułatwić zatrudnianie cudzoziemców. Czyli mamy przyjąć fachowców, mamy
władować w ich kształcenie pieniądze, przekwalifikować, a nasi polscy pracownicy będą na
lodzie, no bo musimy wydać na nich pieniądze. I to, co Pan w tej chwili robi niestety działa
przeciwko, jest uderzeniem przeciwko mieszkańcom Płocka i my zdecydowanie przeciwko
temu protestujemy i chcemy, żeby Pan w końcu wsłuchał się w głos mieszkańców, a nie
tylko mówił o tym, co Pan myśli i co Pan uważa za właściwe, bo Pan powinien reprezentować
mieszkańców i ich wolę, a nie uważać, że to, co ja powiem jest najważniejsze, najlepsze i
powinniście się do tego dostosować. No nie. Proszę też przyjąć to, że my mówimy to w
dobrej wierze. Proszę też tego nie odbierać jako atak, atak na Pana, atak na cudzoziemców.
Nie. Chcę, żeby Pan posłuchał głosu mieszkańców. To niech Pan zorganizuje kilka spotkań.
Jeśli Pan chciał tak konsultować pewne rzeczy, to proszę w takim razie niech Pan zorganizuje
trzy, cztery spotkania w mieście Płocku na różnych osiedlach, żeby skonsultować między
innymi to z mieszkańcami Płocka. Niech Pan się dowie, co myślą na ten temat mieszkańcy.
Jeśli Pan rzeczywiście chce być realnym przedstawicielem tych mieszkańców tutaj u nas, to
proszę z nimi rozmawiać, tak jak Pan konsultuje, nie wiem, plany zagospodarowania, jak
Pan  konsultuje  różne  lokalizacje  ważnych  inwestycji  w  mieście  Płocku,  czy  nie  wiem,
rozmawialiśmy  o  strategicznych  działaniach,  kierunkach  rozwoju  miasta  Płocka,  to
porozmawiajmy  również  o  tej  ważnej  sprawie,  bo  ona  będzie  miała  realny  wpływ  na
funkcjonowanie tego miasta i jego mieszkańców. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
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bardzo. O głos poprosił Pan radny Michał Sosnowski.”

Pan radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Państwo Radni!  Skala
hipokryzji, która przelewa się w ostatnich tygodniach w przestrzeni medialnej spowodowała,
że  postanowiłem  zabrać  głos.  Centra  integracji  cudzoziemców  -  może  na  początek
przypomnijmy,  którego  rządu jest  to  projekt.  Przewodniczący  Stachowiak  wywołał  przed
chwilą Chat GPT, więc w międzyczasie zadałem tam jedno ważne pytanie. Chciałbym prosić o
wyświetlenie slajdu. Swoją drogą nie rozumiem czemu krytykuje Pan to źródło. Zawsze to
lepiej  sprawdzić  coś  tutaj,  niż  w  Republice,  czy  TVN.  Proszę  przeczytać  odpowiedź  na
zapytanie.  Czyli  tak,  rząd  Prawa  i  Sprawiedliwości  wymyślił  i  rozpoczął  ten  projekt
przyjmując w założeniach, że mają się one znaleźć również w takich miastach jak Płock, bo
przecież  ich  pilotażowy  program  również  obejmował  byłe  miasta  wojewódzkie  w
Wielkopolsce, po czym lokalni działacze PiS i posłanka krytykują ten pomysł, krytykują być
może nawet i słusznie, proponowaną lokalizację na Tumskiej. Tu też przypomnę, że żadnej
umowy  na  najem  jeszcze  nikt  nie  podpisał.  W  takim  razie,  gdzie  proponujecie
umiejscowienie urzędu wymyślonego przez waszych partyjnych kolegów? Na Radziwiu, na
Imielnicy, a może na Słodkich? Gdzieś przecież - podkreślam - wymyślony przez rząd Prawa
i Sprawiedliwości urząd trzeba umieścić. Powiedzcie swoim wyborcom gdzie. Wczoraj radni z
PiS-u z pełną powagą stwierdzili, że trzeba walczyć z tym pomysłem. No cóż, już tacy w
Polsce kiedyś byli,  co bohatersko rozwiązywali problemy, które sami stworzyli.  Młodszym
przypomnę,  że  to  była  maksyma  komunistów.  Widocznie  młodzi  członkowie  partii
Piotrowicza, Kryże, czy Jasińskiego również próbują stosować tę metodę manipulacji. W tym
podsycanym i nakręcanym na potrzeby partyjnych chaosie informacyjnym zadam pytania,
których prawdopodobnie nikt nie zadaje: czy te centra w ogóle są potrzebne, czy musi być
ich aż tyle, czy cudzoziemcy w ogóle będą z tych miejsc skorzystać, czy jednak ten projekt
rządu Prawa i Sprawiedliwości okaże się totalną klapą i niepotrzebnym dużym wydatkiem?
Od takich  pytań  należałoby  zacząć,  a  nie  od jednej  strony straszenia  przybyszami,  a  z
drugiej lekceważenia zagrożeń jakie za sobą niesie napływ migrantów, bo takie niewątpliwie
również istnieją. I na koniec prosiłbym jeszcze o slajd z liczbą imigrantów wyłącznie z krajów
muzułmańskich, którzy przybyli do Polski w samym tylko 2022 roku. Prosiłbym o ten slajd.
Nie muszę chyba przypominać,  kto wtedy rządził  w kraju.  Dziękuję za uwagę i  od razu
mówię, że nie zamierzam ze swojej strony kontynuować dyskusji w tym temacie, bo mamy
w mieście  wiele  ważniejszych  wyzwań,  którymi  powinniśmy  jako  radni  się  zająć,  a  nie
skupiać od tygodni uwagę na programie wymyślonym przez rząd Prawa i Sprawiedliwości, a
realizowanym przez urząd marszałkowski. Dziękuję bardzo.”

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „O głos
poprosił w trybie ad vocem Pan radny Szymon Stachowiak. (niezrozumiały głos) Oj tak, tak,
przepraszam.”

Pan radny  Szymon Stachowiak  powiedział:  „Ja odpowiem krótko,  bo to,  że Pan radny
Sosnowski nie zrozumiał, to dla mnie akurat żadnym zaskoczeniem nie jest. W 2021 roku
nie było paktu migracyjnego. Pakt migracyjny obowiązuje w Polsce od tego rządu i na tym
trzeba się przede wszystkim skupić. Jeżeli chcemy się skupić na liczbach, no to ja mogę
tylko dodać, że w pierwszym półroczu 2024 roku, jeżeli  chodzi o zgody na pracę, no to
mamy liczbę wydanych pozwoleń dla  obcokrajowców - spadła o 4,7% wśród Ukraińców,
Białorusinów i Gruzinów, dla obywateli  Filipin wzrosła o 56%, Nepalu o 44%, Kolumbii o
352%, Indii o 22%, Uzbekistanu na tym samym poziomie, Bangladeszu wzrosła o 1% i dla
pozostałych krajów arabskich i Afryki Północnej wzrosła o 16%. Także zacznijmy patrzeć
kompleksowo, bo kalki, które nie są w TVN, czy tam w Republice, nie są nikomu potrzebne,
po prostu trzeba być w stanie zrozumieć i pojąć trochę szersze spektrum niż powielanie tego
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przekazu,  który  mniej  więcej  się  pojawia  od  roku  na  temat  tego,  kto  wymyślił  centra
integracji  cudzoziemców.  Sama  forma  sformułowania  pytania  przez  Pana  Sosnowskiego
pokazuje, że kompletnie nie rozumie, no bo to nie rząd wymyślił,  tylko tutaj realizujemy
pewien projekt unijny, tylko założenia w 21. roku czy w 22., gdy wybuchła wojna były inne a
inne są teraz, gdy dzięki decyzjom rządu, rządu Tuska, rządu koalicji 13 grudnia będziemy
mieli  w Polsce pakt migracyjny. Jak ktoś tego nie rozumie, to trudno, no tylko płocczan
szkoda.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. O głos poprosił Pan radny Tomasz Kominek.”

Pan radny  Tomasz Kominek powiedział: „Kontynuując tę dyskusję chciałbym zaznaczyć i
jakby no potwierdzić ten fakt, o którym mówił Pan radny Sosnowski, że to w 2021 roku
akurat ten projekt został wprowadzony do odpowiedniego ministerstwa za rządów Prawa i
Sprawiedliwości,  ale powiem więcej,  nie  wiem, czy Państwo kojarzą Panią minister,  byłą
minister  w Ministerstwie  Rodziny  i  Polityki  Społecznej,  przedstawicielkę  oczywiście  rządu
Prawa  i  Sprawiedliwości  Panią  Marlenę  Maląg.  Otóż,  jak  w  Wielkopolsce  ten  pilotaż
powstawał,  to  Pani  Marlena  Maląg  w  2022  roku  tak  mówiła  o  centrum  integracji
cudzoziemców: centrum zapewnia różnorodne wsparcie cudzoziemcom w Wielkopolsce, w
tym kursy języka polskiego, kursy adaptacyjne, wsparcie prawne i psychologiczne, działania
integracyjne  i  międzykulturowe.  Bardzo  się  cieszę  -  mówi  Pani  Minister  Maląg  -  że
Wielkopolska  skutecznie  wykorzystała  zainicjowany  przez  nasze  ministerstwo  projekt,
udowadniając  przy  tym,  że  jest  tym  regionem,  który  jako  jeden  z  pierwszych  będzie
kompleksowo  wspierać  cudzoziemców.  To  jest  pierwsza  sprawa.  Druga  sprawa,  bo  Pani
poseł mą wiarę w Pana premiera Tuska poruszyła, ona nie ma nic do rzeczy, natomiast
faktem  jest,  bo  opierajmy  się  na  faktach,  że  Polska  głosowała  przeciwko  paktowi
migracyjnemu, to jest fakt, kropka. Słyszałem jeszcze, że jakieś okrzyki, że wprowadzam w
błąd z tym Caritasem. Otóż wydrukowałem sobie, Szanowni Państwo, ze strony oczywiście
Caritasu pewne informacje: migranci i uchodźcy żyją obok nas - jest napisane na stronie
Caritasu. Wielu z nich opuściło kraje wyniszczone wojną. Caritas otworzyło pierwsze centra
pomocy migrantom i uchodźcom - uwaga - w 2018 roku. Wspieraliśmy wtedy między innymi
uchodźców z Afganistanu - piszą ludzie związani z Caritasem. Wiosną 2022 roku, z uwagi na
pilną  potrzebę  wsparcia  uchodźców z  Ukrainy,  otworzyliśmy  w  Polsce  28  centr  pomocy
migrantom i uchodźcom, oczywiście z Ukrainy. Ale prawda jest taka, bo są to dane ze strony
Caritasu, że przed 2022 rokiem w 2018 roku Caritas wspierał uchodźców z Afganistanu i
bardzo dobrze, bo nikt nie straszył w owym czasie żadnymi nie wiadomo jakimi dewiacjami
ze strony uchodźców, natomiast to są fakty. I, Szanowni Państwo, kontestuję teraz część
strony  politycznej.  Oczywiście  zupełnie  przypadkowo  przed  18 majem  -  wyborami
prezydenckimi - ten temat na całym Mazowszu i w całej Polsce. Przed chwilą była mowa o
tej Tumskiej 5. No to mogę powiedzieć, że do tej pory przedstawiciele MCPS-u dopiero są
umówieni - z tego, co wiem - do Pana prezydenta, żeby ten lokal zobaczyć, czy on spełnia
wymogi, czy to jest odpowiedni lokal. Nie było podpisanej żadnej umowy przedwstępnej, nie
ma żadnego projektu  umowy, nie  ma żadnego listu  intencyjnego.  Jest  zarządzenie  jako
propozycja,  bo  zarządzenie  to  jest  traktowane  jako  propozycja.  Natomiast,  Szanowni
Państwo,  ważną  dostałem  informację.  Faktycznie  Caritas  nie  prowadzi  tego  przy  ulicy
Sienkiewicza 34, czyli... a prowadzi to przy ulicy Tumskiej 13, nieopodal Tumskiej 5. To tyle
ode mnie, jeżeli chodzi o fakty.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Jeszcze raz o głos poprosił Pan radny Michał Sosnowski.”
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Pan radny  Michał Sosnowski  powiedział: „Panie Przewodniczący! Państwo Radni! Miałem
się już nie odnosić, bo trochę niegrzeczna ta wypowiedź kolegi Stachowiaka była no, ale
jednak powiem parę słów. Faktycznie w wielu kwestiach się nie zrozumiemy, dlatego, że ja
kieruję się w swoim rozumowaniu logiką i wiedzą jaką posiadam, być może czasami za małą,
czasami odpowiednią, natomiast logiką, a Pan kieruje się logiką wyłącznie partyjną. Dla Pana
uchodźca, który przyjeżdża tu na Olefiny i lata z nożem po Grodzkiej jest dobry, bo to jest
ten uchodźca od Obajtka. Dla Pana komunista, który jest w PIS jest dobry, a dla mnie nadal
to jest komunista i tym się różnimy. Dla mnie logika to logika, a dla Pana logika jest logiką
partyjną i dlatego nie dogadamy się. I to nie jest tak, że to ja czegoś nie zrozumiałem, tylko
Pan nie rozumiem mojego toku rozumowania. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.  Czy  ktoś  jeszcze  chciał  zabrać  w tym punkcie?  O,  Pan  radny...  Pan prezydent,
bardzo  proszę.  O,  jeszcze  raz  Pan  prezydent.  (niezrozumiały  głos)  Ad  vocem, tak?  Pan
prezydent pozwoli, bo ad vocem muszę udzielić.”

Pan  radny  Szymon  Stachowiak  powiedział:  „Do  Pana  radnego  Sosnowskiego  się  już
odnosić  nie  będę.  Jestem  dumny  z  tego,  że  nie  jestem  w  stanie  pojąć  toku  jego
rozumowania.  Naprawdę  nie  chcę  tego  zmieniać  nigdy  w  swoim życiu.  Krótko  do  Pana
radnego Kominka. Już nie będę drążył tego tematu, że Polska zagłosowała przeciw paktowi
migracyjnemu, bo to jest niezrozumienie tej materii i ja nigdy od nikogo nie będę oczekiwał,
żeby wykraczał poza zakres swojej działalności,  żeby to wszystko przeanalizować. Co do
Caritasu,  co  do  wcześniej  powstających  centrów  integracji  cudzoziemców,  przeczytam
fragment zarządzenia Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji z marca 2024 roku:
porównując  obecnie  funkcjonowanie  centr  integracji  prowadzonych  przez  organizacje
pozarządowe należy zauważyć, że choć posiadają one dobrą reputację i wykwalifikowaną
kadrę nie zapewniają one możliwości załatwienia konkretnych spraw, dlatego istotne jest
połączenie doświadczenia w dotarciu do grup docelowych z oferowaniem szerokiego zakresu
usług publicznych. To, że coś się nazywa tak samo, to, że coś funkcjonowało wcześniej w
innej formule pod podobną nazwą nie znaczy, że jest tym samym. Jeśli  ktoś, naprawdę,
mamy potrzebę tutaj uprawiania takiej tępej polityki, bo wygenerował nam się gigantyczny
problem, którego konsekwencje zobaczymy za rok, półtora, no to nie to jest naszą rolą i nie
to jest miejsce i czas na to. Naprawdę przestańmy przepychać się na argumenty, zwłaszcza
że  cały  czas  to  są  powtarzane  te  same  od  iluś  tam  lat,  oderwane  kompletnie  od
rzeczywistości.  I  to,  że  dzisiaj  mówimy  o  tym  problemie  to  nie  jest  kwestia  kampanii
wyborczej, to jest kwestia tego, że teraz te centra powstają i teraz jest ostatni etap, kiedy
możemy jeszcze temu jakkolwiek zapobiec. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „ Dziękuję
bardzo. Poproszę Pan prezydent Andrzej Nowakowski.”

Pan Andrzej Nowakowski Prezydent Miasta Płocka powiedział: „No z zaskoczeniem po raz
kolejny  przychodzi  mi  słuchanie  tej  dyskusji,  ale  przy  okazji  tej  ostatniej  wypowiedzi
praktycznie, prawie ostatnich zdań, Pan radny Stachowiak powiedział wprost, że to trochę
uprawianie  tępej  polityki.  Przykre,  ale  prawdziwe.  Ma  Pan  rację,  że  to,  co  Pan  robi
rzeczywiście tym właśnie jest plus jeszcze dołożyłbym to, o czym tu powiedzieliśmy, czyli
sianie dezinformacji i ogromna hipokryzja, jak gdyby liczenie na to, że rzeczywiście Polacy
nie będą pamiętali faktów, o których wspomniał Pan przewodniczący Kominek, czy Pan radny
Michał  Sosnowski.  Szanowni  Państwo,  jeśli  nie  chcemy  Chatu  GPT,  możemy  zajrzeć  na
strony Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej, gdzie wprost możemy znaleźć wypowiedzi
ówczesnej Pani minister Marleny Maląg, która przy okazji otwierania właśnie tych centrów,
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które były pomysłem PiS-u, chwaliła i wskazywała rzeczywiście na realne potrzeby, ale też i,
no zacytuję: to niezwykle ważne, by cudzoziemcy, osoby potrzebujące wsparcia w różnych
aspektach życia zawodowego, ale i w celu integracji społecznej, mieli taką możliwość, aby to
wsparcie,  wszystkie  niezbędne  informacje  były  dostępne  dla  nich  w  miarę  możliwości
kompleksowo, a tym samym w jednym miejscu. Nawet to, co Pan przed momentem czytał
ze strony MSWiA z roku 2024 potwierdzałoby, bo wskazywałoby, że właśnie takie centra
rząd  ówczesny  PiS-u  chce  otwierać,  bo  nie  zawsze  w  tych  centrach  otwieranych  przez
organizacje pozarządowe można otrzymać wszelkie pozytywne, czy w ogóle takie urzędowe
informacje. Wsparcie jak najbardziej tak. I niech Pan no spróbuje rzeczywiście posługiwać
się tą logiką, o której wspomniał Pan radny Michał Sosnowski. Rok 2024, strony MSWiA,
strony  Ministerstwa  Rodziny  i  Polityki  Społecznej  potwierdzają  pomysł  PiS-u,  dzisiaj
rzeczywiście za środki unijne realizowany przez urzędy marszałkowskie. Rola prezydenta -
paradoksalnie - właściwie ogranicza się tylko i wyłącznie do tego, że MCPS, który będzie
realizował  to  z  ramienia  urzędu  marszałkowskiego  zwrócił  się  z  pytaniem  o  możliwość
wynajęcia lokalu i wówczas rzeczywiście Pan dyrektor Petecki, nieobecny, jakoś nie widzę go
na tej sali,  ale był,  w razie czego przyjdzie, spotkał  się z MCPS-em, z przedstawicielem
MCPS-u, rozmawiali. Rzeczywiście pojawiła się propozycja tego lokalu przy ulicy Tumskiej,
niedużego,  ale  lokalu  w którym trzech,  czterech urzędników będzie  mogło  realizować te
zadania, o których tak szeroko mówił rzeczywiście Pan przewodniczący Kominek. I na tym
wydawałoby  się,  że  rola  prezydenta  się  skończy.  Całe  szczęście,  że  prezydent  miasta
opublikował  tę  informację  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  i  w  tym  momencie  w
październiku  stała  się  ona  publiczną.  No  znowu  logika  każe  uznać,  że  skoro  stała  się
publiczną, to nikt jej  nie ukrywał i  nie miał  takiego zamiaru jej ukrywać nawet, jeśli  na
zapytanie po Pani poseł wiceprezydent Łukasz Jankowski nie odpowiedział tak szczegółowo,
tylko  odpowiedział,  że  te  centra  będą  w  Płocku,  Siedlcach,  Ciechanowie,  Radomiu  i
Warszawie, bo też nie musiał mieć w pełni takiej wiedzy, bo jeszcze raz powtórzę - akurat to
zarządzenie  podpisane  przez  prezydenta  było  przygotowane  przez  pion  wiceprezydenta
Dyśkiewicza,  który  wynajmami  lokali  się  zajmuje,  bo  to  też  nie  jest  zadanie  absolutnie
wiceprezydenta Jankowskiego, więc zgodnie ze swoją wiedzą odpisał Pani poseł i na tym ta
logika się kończy, po prostu. A więc nie ma tu mowy o żadnym ukrywaniu czegokolwiek, czy
zarzutach, które Pani poseł na różnych konferencjach mi jako prezydentowi stawia. Ja, kiedy
ktoś mnie pytał, zawsze odpowiadałem bardzo jasno i czytelnie. Zarządzenie było publiczne,
każdy miał do niego dostęp, było w Biuletynie Informacji Publicznych. O żadnym ukrywaniu
nie ma mowy. Natomiast rzeczywiście kierując się pewną logiką partyjną można to kłamstwo
powtarzać  wielokrotnie  licząc,  że  ktoś  w  to  kłamstwo  o  ukrywaniu  informacji  uwierzy.
Natomiast no też paradoksalnie, jak w jednej wypowiedzi można straszyć cudzoziemcami,
imigrantami, a z drugiej strony mówić, że my tego nie robimy. To jest też jakaś aberracja,
też normalnej logice się to wymyka, no bo z jednej strony słyszę głosy o tym, że to jest
jednak  ogromne  zagrożenie,  z  drugiej  strony,  że  my  nie  straszymy  absolutnie
cudzoziemcami. Natomiast, Szanowni Państwo, wiecie czym się różni samorząd i prezydent
od  tego,  co  w  tej  chwili  Państwo  z  PiS-u  i  Konfederacji  próbujecie  robić?  Kiedy  realny
problem,  Panie  przewodniczący  Stachowiak,  realny  problem  z  obecnością  kilku  tysięcy
cudzoziemców w Płocku stał się faktem, bo właśnie Orlen doprowadził do tej sytuacji, że w
Płocku  pojawiło  się  kilka  tysięcy  cudzoziemców  -  i  używam słowa  właściwego  -  którzy
przyjechali tutaj, ażeby pracować na kontrakcie, ale są obecni w Płocku, to ja nie robiłem
konferencji  prasowych,  nie  pikietowałem,  nie  apelowałem,  nie.  Usiedliśmy  z
przedstawicielami Orlenu, z przedstawicielami wojewody, policji również po to, by rozmawiać
o  rzeczywiście  realnie  najważniejszej  rzeczy  -  o  bezpieczeństwie  mieszkańców  Płocka  i
podjęliśmy konkretne działania, każdy w swoim wymiarze. To było realne działanie, a nie
tak, jak Pan to powiedział: uprawianie tępej polityki. Myśmy zmierzyli się z tym problemem i
możemy powiedzieć, że ostatnie trzy lata pomimo różnych sytuacji kryzysowych, to jednak
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wspólne, rozsądne działanie i to bez względu na to, kto sprawował funkcję wojewody, kto
był komendantem policji, czy kto był, jest w tym momencie prezesem Orlenu. Tylko ja się
nie  zmieniłem  na  funkcji  prezydenta.  Więc  ja  mam tę  wiedzę  dzisiaj  jak  wyglądało  to
wcześniej i z jaką odpowiedzialnością każda z tych instytucji podchodziła do tego wyzwania
pojawienia się kilku tysięcy cudzoziemców w Płocku i w obszarze Płocka. Więc rzeczywiście
skończmy z tą tępą polityką. Jeśli już, to rozmawiajmy o rzeczywiście rozwiązaniu realnych
problemów, bo powstanie dzisiaj  centrum integracji  cudzoziemców to żaden problem. Te
kilka  tysięcy  cudzoziemców,  którzy  pojawili  się  w  Płocku,  to  było  ogromne  wyzwanie,
któremu wspólnie  podołaliśmy,  a  liczne  spotkania,  rozmowy,  decyzje,  które  zapadały  w
trakcie, tylko to potwierdzają. Dzisiaj ten CIC jest, CIC - centrum integracji cudzoziemców -
nie stanowi żadnego zagrożenia. To będzie po prostu punkt informacyjny. O tym mówiła Pani
minister, o tym mówił marszałek, o tym mówił Pan przewodniczący. Wszyscy mówią jednym
głosem poza Konfederacją, która... i PiS-em, którzy widzą w tym jakiś ogromny problem.
Jeszcze  raz  powtórzę  -  rola  prezydenta  zaczyna  się  i  kończy  na  wskazaniu  miejsca,
natomiast nie dam się wmanipulować w to, co Państwo mówicie, że może inne miejsce, bo
Tumska to  jest  rzeczywiście  centrum miasta,  ważne,  reprezentacyjne,  miejsce także dla
fragmentu urzędu wojewódzkiego, bo to będzie fragment urzędu wojewódzkiego i każdy ma
prawo tu przyjść, każdy cudzoziemiec. Nie będziemy zamykać przed nikim miasta, czy części
miasta, tak samo jak nie będziemy ludzi zamykać w obszarach do których mogliby albo nie
mogli  mieć  dostępu,  czy  dojścia.  Takie  czasy  już  minęły  i  mam nadzieję,  że  nigdy  nie
powrócą.  Więc  to  jest  miejsce  dobre  jak  każde  inne.  Jeśli  będzie  zaakceptowane  przez
rzeczywiście Mazowieckie Centrum Pomocy Społecznej, to nie ma najmniejszych problemów,
żeby tam był ten element urzędu marszałkowskiego, gdzie cudzoziemcy będą mogli uzyskać
po prostu wsparcie. Szanowni Państwo, jeszcze tylko jedna taka malutka nawet dygresja, bo
chcę  powiedzieć,  że  kiedy  rozmawialiśmy  wówczas  z  Orlenem,  z  policją,  z  wojewodą  o
kwestiach związanych z bezpieczeństwem, bo one były priorytetem i  one niosły  ze sobą
konkretne decyzje, które podejmowaliśmy w przypadku policji, współpracy naszej, Orlenu z
policją, straży miejskiej  również, to był priorytet,  ale też nie zapominaliśmy o kwestiach
związanych  z  integracją.  I  wówczas,  a  to  powinna  Pani  poseł  pamiętać,  bo  wówczas
pracowała  rzeczywiście  w  Orlenie,  jednym  z  elementów  było  organizowanie  w  naszej
Książnicy spotkań. Takie trzy spotkania się odbyły i zainteresowanie zarówno mieszkańców,
jak i samych cudzoziemców w Polsce było bardzo duże. Ja zakładam, że możemy do tego
tematu także w kontekście  współpracy  z  Książnicą  wrócić.  Natomiast  nie  straszmy ludzi
urzędem  marszałkowskim,  naprawdę,  bardzo  o  to  proszę,  bo  centrum  integracji
cudzoziemców - jeszcze raz powtórzę - to jest element urzędu marszałkowskiego. I to tyle.
Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Poproszę ad vocem Pan Szymon Stachowiak. Już udzielam głosu.”

Pan radny  Szymon Stachowiak powiedział: „Ja powiem krótko. Panie prezydencie, jak i
Pan zarzuca dezinformację, to niech Pan konkretnie pokaże chociaż jedno zdanie, które mija
się z prawdą w tym, co powiedziałem, a ja bardzo chętnie, bardzo powoli, spokojnie Panu
wyjaśnię, jak trzeba mogę na piśmie, nie ma żadnego problemu, możemy poza kamerami,
żeby uprawiać polityki. Ja znajdę czas, jeżeli Pan prezydent go znajdzie, punkt po punkcie
wytłumaczę o co chodzi, co z czego wynika, co na czym polega. Może nie będzie mi Pan
musiał zarzucać dezinformacji. Dziękuję uprzejmie.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję.
Może najpierw Pani poseł, prosiła o głos.”
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Pani  Wioletta  Kulpa  posłanka  na  Sejm  RP  powiedziała:  „Panie  prezydencie,  Panie
przewodniczący,  przepraszam, Panie prezydencie po pierwsze kompletnie nie wie Pan,  w
którym kościele dzwonią. Gdzieś dzwonią, ale nie wie Pan w którym. Ja nie odpowiadałam za
projekt realizacji aktywizacji, czy też integracji cudzoziemców z ramienia Orlenu, to, co mi
Pan zarzucił  w  jakimś  wywiadzie,  broń Boże,  nie  miałam z  tym nic  wspólnego,  to  robił
wydział komunikacji, niech Pan się lepiej zorientuje, bo ma przecież Pan teraz znajomych w
Orlenie. Notabene wcześniej Pan tak krytykował Orlen za czasów Pana prezesa Obajtka, że
dużo  negatywnych  oddziaływań  jest  ze  strony  Orlenu,  między  innymi  w  kontekście
odorowych  czy  wizualnych.  Teraz  nie  widzę  tych  Pana  protestów.  Zdążyłam  nawet
przeczytać, kilka listów Pan napisał w międzyczasie jak prezesem był Pan prezesa Obajtek, a
teraz chyba nie widzę tej Pana aktywności. Natomiast wracając do tematu, problem jest w
tym, że Państwo nie widzicie różnicy. Co innego, gdy firma ma zapotrzebowanie na trzy
tysiące pracowników i ona musi im organizować całe zaplecze socjalne z własnych środków,
przygotować zaplecze pod kątem noclegowym, wyżywienie, tak jak w przypadku Olefin był
również posterunek policji. Wszystko było przygotowane, od początku do końca przemyślane
i to realizowała firma, bo miała takie zapotrzebowanie na realizację inwestycji, nie miała
pracowników, miała nabór z innych państw, okej, zainstalowani, wykonują pracę, wracają do
swoich państw, czy też wyjeżdżają na kolejne kontrakty, tak jak my jako pracownicy, czy
nasi  dziadkowie,  ojcowie  wyjeżdżali  na  takie  kontrakty.  A  my  teraz  rozmawiamy  o
pracownikach, potencjalnych pracownikach, bo nawet nie wiemy, czy oni chcą podjąć pracę
tutaj, którzy zostają relokowani z innych państw i trafiają do nas do Płocka, Ciechanowa,
Ostrołęki, jak Pan czytał i tego Państwo nie rozumiecie. Różnica jest podstawowa, że wtedy
Olefiny  były  realizowane  za  środki,  które  posiadał  Orlen,  czyli  inwestor,  bo  podpisywał
umowę  z  Hyundai'em,  teraz  realizujemy  to  ze  środków  unijnych  i  naszych.  Bo  nie
zapomnijcie Państwo, że urząd marszałkowski w ramach tych 433 000 000, które otrzymuje
z Unii 10% to jest wkład województwa mazowieckiego. To nie są tylko pieniądze unijne.
Przeczytajcie  Państwo sobie  dokumenty.  W związku z  tym różnica jest  podstawowa.  My
robimy to na koszt Unii teraz i na nasz koszt, i jeszcze kosztem bezpieczeństwa naszych
mieszkańców, bo to nie są pracownicy, którzy trafiają  pod konkretny adres na kontrakt,
mają zlecenie i wiemy, że oni tam będą pracować. Tu wygląda to zupełnie inaczej. Taka jest
podstawowa różnica. I mam wrażenie, że Pan doskonale wie na czym to polega, tylko przez
pryzmat swoich bezwzględnych poglądów politycznych od lat preferowanych chce Pan cały
czas nam wmawiać, że to jest to samo, co było. No nie, nie Panie prezydencie, to nie jest to
samo, co było i proszę nie wprowadzać w błąd i nie mówić, że my straszymy migrantami, bo
to, że byli tutaj pracownicy na kontraktach, to nie byli migranci, niech Pan w ogóle wyrzuci
takie  słowo  z  pojęcia,  dotychczasowych,  tych  pracowników,  którzy  byli  zatrudnieni  na
Olefinach, to nie byli migranci. Niech Pan sobie przeczyta w słowniku języka polskiego, jest
Pan polonistą, to zapewne sięga Pan często do niego, co znaczy słowo migrant. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Poprosił o
głos Pan radny Mirosław Milewski.”

Pan  radny  Mirosław  Milewski powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Panie  Prezydencie!
Szanowni Państwo! Pozwoliłem sobie tutaj wyjść, znaczy bardzo ciekawa dyskusja dwóch
stron  -  po  jednej  stronie  padło  bardzo  wiele  argumentów,  po  drugiej  troszkę  mniej  -
nacechowana  wieloma  aspektami  polityki  bieżącej.  Natomiast  pozwólcie  Państwo,  że
spróbuję może, może mi się uda, spojrzeć na to troszkę, na ten problem, troszkę z innej
perspektywy, perspektywy osoby, która ma zawsze ideowe serce po prawej stronie, a od
kilkunastu lat nie jest żadnej organizacji politycznej i patrzy troszkę z dystansem na pewne
sprawy. Chciałbym dwa argumenty przedstawić  i  zwrócić  się bezpośrednio  do każdego z
Państwa Radnych patrząc w oczy, a później na końcu powiem, dlaczego. Otóż niezależnie od
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tego, czy ministrem rodziny jest Pani minister czy Pani ministra, niezależnie od tego, czy
premierem  rządu  jest  Pan  Morawiecki,  czy  Pan  Tusk,  niezależnie  od  tych  wszystkich
aspektów jest bardzo poważny problem, który nie jest odkrywaniem Ameryki. Wiele, wiele
lat  temu - kilkanaście  a może i  wcześniej - w takim pięknym kraju, jakim jest Szwecja
dyskusja  toczyła  się  bardzo  podobna  i  wówczas  poszczególni  premierzy,  ministrowie,
autorytety pod płaszczykami dobroczynności, ściągania fachowców wybitnych do ubogiego
rynku  pracy  podjęli  decyzję,  że  otwierają  się  na  migrantów  legalnych,  nielegalnych,
nieważne jakich,  i  wówczas  wszyscy  zapewniali,  że  to  jest  wszystko  super,  pięknie,  nie
będzie  żadnych  problemów dla  mieszkańców  Szwecji.  Dziś  po  kilkunastu,  a  może  i  po
dwudziestu  latach,  choć  nie  jesteśmy  mieszkańcami  Szwecji,  ale  możemy  z  przekazów
mediowych, z osób, które tam były czasowo, czy może są, słyszeć, że po godzinie 18. w
wielu, wielu miastach Szwedzi boją się wychodzić na ulice, po prostu boją się. I to nie jest
straszenie, jak tutaj wiele osób mówi i te argumenty przytacza, ale realne przykłady, które
ktoś  już  przerobił.  Było  bardzo  podobnie  jak  u  nas.  Być  może  sytuacja  jest  nie  do
powielania, być może sytuacja jest inna. To było dwadzieścia, piętnaście lat wcześniej, więc
te schematy zapewne dziś są nieco inne i ulegają pewnym korektom. Natomiast, dlaczego
również  dziś  możemy się  tego obawiać.  Wiadomość  sprzed kilku  dni.  Wiadomość,  którą
przekazało, nie wiem, czy premier obecnego rządu, czy centrum rządowe, o wielkich akcjach
służb  specjalnych,  które  namierzyły,  aresztowały  kilkaset  osób,  które  pochodzą  zza
wschodniej  granicy:  Gruzji,  Ukrainy,  które  się  tak  przez  kilka  lat  już  oswoiły  z  naszą
sytuacją,  tak  się  zorganizowały,  że  stworzyły  gangi,  które  trzeba  dziś  deportować.
Wystarczyło  kilka  lat.  I  to  nie  jest  historia  sprzed  dwudziestu  lat,  tylko  współczesność.
Teoretycznie wielu naszych sąsiadów z Ukrainy przyjeżdża tutaj z wiadomego powodu, jak
również do pracy. My mówimy o migrantach nielegalnych, którzy nie będą chcieli pracować,
czyli  problem jest  o wiele,  o  wiele  większy niż  ten,  który został  przed chwilą  dosłownie
zidentyfikowany przez polskie służby specjalne, które już przygotowały wniosek o deportację
kilkuset  osób  do  Ukrainy  i  do  Gruzji.  Więc  w  moim  głębokim  przekonaniu  jest  to  w
perspektywie kilku lat, nie jutro, nie pojutrze, bardzo poważne zagrożenie dla Polski, w tym
również  dla  naszego  miasta.  I  druga  historia,  którą  chciałbym  opowiedzieć  już  bardzo
krótko. W roku bodajże 2006, siódmym, gdy siedziałem na miejscu Pana prezydenta ktoś
wówczas  z  mojej  drużyny  politycznej  zaproponował,  żeby  siedzibę  Orlenu  przenieść  do
Gdańska.  Wówczas  zaproponowałem  radnym  miasta  Płocka,  niezależnie  od  tego,  gdzie
siedzieli,  po tej czy po tamtej stronie, żeby podjęli  - część sobie przypomina tą sytuację
zapewne  -  żeby  podjęli  protest  w  formie  uchwały,  czy  innych  działań  przeciwko  takiej
sytuacji,  bo jesteśmy radnymi, prezydentami miasta Płocka, samorządowcami i o to dziś
proszę, żebyście Państwo spojrzeli jako samorządowcy na to zagrożenie. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję.
Nie widzę więcej zgłoszeń. A, jest Pan prezydent, bardzo proszę.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,  ja
jeszcze raz tu jak gdyby odniosę się do tego, co Państwo Radni tutaj powiedzieli  w tych
krótkich wypowiedziach. Z jednej strony no różnimy się w tym, bo ja w tworzeniu centrum
integracji cudzoziemców przez Miejskie Centrum Pomocy Społecznej... Polityki Społecznej,
przepraszam,  Mazowieckie  Centrum  Polityki  Społecznej,  czyli  agendę  urzędu
marszałkowskiego, nie widzę zagrożenia. To, że powstanie jakiś element urzędu nie widzę w
tym zagrożenia.  Oczywiście o tych zagrożeniach,  o których przed momentem mówiłem i
gdzie rozmawialiśmy w kontekście dużej ilości cudzoziemców i to jest znowu, chciałbym to
bardzo podkreślić, bo ja ani razu w swojej wypowiedzi nie użyłem słowa: imigrant, legalny
czy nielegalny.  Ja mówiłem o cudzoziemcach,  bo te  centra dotyczą cudzoziemców. Więc
musimy  wyciągać  Panie  radny  wnioski  z  doświadczeń  innych  krajów,  także  Europy
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Zachodniej, Europy Północnej, również Szwecji po to, żeby tego rodzaju negatywne historie
się  nie  powtarzały  i  zakładam,  że  właśnie  te  centra  integracji  cudzoziemców  mają  być
jednym z tych elementów, które pozwolą nam właśnie na zupełnie inne podejście do tej
kwestii  cudzoziemców.  Więc  nie  straszmy,  nie  straszmy  w  tym  momencie,  a  jesteśmy
mądrzejsi  o  te  dwadzieścia  lat,  dwadzieścia  lat,  nie  straszmy  w  tym  momencie  ani
cudzoziemcami, ani nie straszmy centrami integracji cudzoziemców. Raczej mierzmy się z
tym problemem w miarę oczywiście możliwości jakie posiadamy. Ja nigdy nie powiedziałem,
Pani  poseł,  że pracując  w Orlenie  odpowiadała  Pani  za projekt  integracji  cudzoziemców.
Mówiłem, że pracowała Pani i pewnie miała pewną wiedzę na ten temat, ale dzisiaj tego na
pewno  nie  powiedziałem.  Więc  to  na  100  procent.  Tak  samo wielokrotnie  zwracałem a
Państwo  jak  gdyby  to  negujecie,  że  priorytetem  działań  moich  i  teraz,  i  wtedy,  kiedy
zapadała decyzja w Orlenie o tym, że w Płocku pojawi się kilka tysięcy cudzoziemców, była
kwestia bezpieczeństwa i wszystkie działania, które podejmowałem wówczas jako prezydent
miasta przy współpracy ze służbami mundurowymi, z władzami Orlenu i z wojewodą temu
miały służyć i temu również służą te działania, które dzisiaj podejmuję razem z urzędem
marszałkowskim, choć - jeszcze raz powtórzę - moja rola jako prezydenta ogranicza się
raptem do wskazania pustego lokalu. Natomiast zawsze uważam, że warto współpracować i
warto  rozmawiać  po  to,  żeby potencjalne  nawet  zagrożenia  rozwiązywać.  Natomiast  nie
zgodzę się nigdy na segregację ludzi, na to, żeby kogoś wpuszczać do centrum, kogoś nie
wpuszczać do centrum, kogoś zamykać w jakimś obozie albo nie zamykać. Nie, nie można
segregować ludzi. Trzeba zwłaszcza tym, którzy są w trudnej sytuacji z różnych powodów w
swoim  życiu  po  prostu  pomagać.  Szanowni  Państwo  i  tutaj  jeszcze  jedna  uwaga  w
kontekście,  bo  też  przejawiają  się  jakieś  wątki  polityczne,  więc  jeszcze  raz  wrócę,
stanowisko premiera Donalda Tuska w kwestii paktu migracyjnego jest tak oczywiste, tak
jasne,  tak  wyraźnie  sformułowane,  że  trudno  o  lepsze  rozwiązanie.  Polska  nie  będzie
implementowała żadnego paktu migracyjnego ani żadnego zapisu tego typu projektów, które
miałyby  doprowadzić  do  przymusowego  przyjmowania  przez  Polskę  migrantów
zidentyfikowanych  w  innych  krajach  europejskich.  To  jest...  to  jest  jasne  stanowisko
premiera rządu polskiego. Natomiast, Szanowni Państwo Radni, rozmawiamy o wyzwaniach,
które dotyczą cudzoziemców, którzy są dzisiaj w Polsce i którzy mogą się pojawić chociażby
w kontekście no tej sytuacji, która jest na przykład za wschodnią naszą granicą, więc ja
zakładam, że z mojej perspektywy, podobnie jak z perspektywy urzędu wojewódzkiego, to
nie centra integracji cudzoziemców stanowią tu jakikolwiek problem. I no Pani radna z jednej
strony powiedziała, że gdzieś dzwonią i że ja do końca nie wiem... (niezrozumiały głos) Pani,
przepraszam, Pani poseł, ale była Pani radna, tak, i wspomniała, że jestem polonistą, tak
Pani poseł, stąd jak gdyby na zakończenie tej dyskusji chciałbym zacytować wiersz Ignacego
Krasickiego:  „Nie  nowina,  że  głupi  mądrego  przegadał;  Kontent  więc,  iż  uczony  nic  nie
odpowiadał, Tym bardziej jeszcze krzyczeć przeraźliwie począł; Na koniec, zmordowany, gdy
sobie odpoczął,  Rzekł mądry, żeby nie był w odpowiedzi dłużny: Wiesz, dlaczego dzwon
głośny? Bo wewnątrz jest próżny”. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. O głos poprosił Pan radny Mariusz Pogonowski.”

Pan  radny  Mariusz  Pogonowski powiedział:  „Jeszcze  raz,  Panie  radny,  proszę  bardzo.
Chyba teraz tak. Ja tak się zastanawiam, bo mówimy o emigrantach, o tym, czy tworzyć te
centra pomocy, czy nie, tak, czy jakby w którą stronę iść. I tak naprawdę mówimy o tym, w
którą stronę zmierza nasz świat. Bo to, że my się tu boimy, czy będzie wojna, czy nie, to
jest... to jest pewne. Każdy to w jakiś sposób tam przetwarza w swojej głowie i dopuszcza
pewne myśli, które wywołują po prostu strach. I tu w przypadku tych wizyt w Polsce i w
innych  krajach  osób,  które  mają  inną  kulturę,  inne  wychowanie,  inne  w  ogóle...  inną
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projekcję życia i też inne rzeczy do stracenia, i dużo czasami mniej tych rzeczy albo w ogóle
nie mają nic do stracenia, więc założenie grupy przestępczej w Polsce jest dla nich tak samo
możliwe jak po prostu praca, bo nie mają nic do stracenia. I rzeczywiście to jest problem.
Tylko że my mamy wolną wolę, jesteśmy w większości chrześcijanami, tamci niekoniecznie
są chrześcijanami, ale też mają wolną wolę, też są ludźmi, tak jak powiedział Pan prezydent,
mają pełne prawa, żeby żyć i korzystać z tego świata. I wydaje mi się, że z tego świata będą
korzystać, czy my im na to pozwolimy czy nie. Bo jeżeli zbudujemy ten wielki mur dookoła
Polski i nikogo tu nie wpuścimy, to ci wszyscy, którzy będą dalej i będzie im źle, będą się na
nas patrzeć i gromadzić w grupy, i głośno o tym mówić, że tamtym za murem jest dobrze, a
nam jest bardzo źle i  w końcu ten mur przewrócą. Tak serio, ja tak sobie, tak jak bym
trochę pisał bajkę dla dzieci teraz gadam, ale tak sobie wyobrażam, że to tak wygląda, że
jeżeli  się  ktoś zdystansuje  i  zamknie,  to w końcu tamci  po prostu przyjdą.  Więc mi się
wydaje, że lepiej się z nimi zaprzyjaźnić. (niezrozumiały głos) Tak, tak, to taka możliwość
też by istniała jak by mieli taki zbiornik duży i była różnica poziomów. Ale chodzi mi o to, że
nie uważam, że w zdystansowaniu się do drugiego człowieka, w odepchnięciu jego, w braku
komunikacji jest droga do rozwoju. Zawsze piękne rzeczy powstawały wtedy, kiedy ludzie
się dogadywali i wspierali nawzajem. Absolutnie uważam, że polityka tworzona na tym, żeby
się zamknąć i odciąć od kogoś, będzie dobrą polityką, ponieważ w założeniu wykorzystuje złe
procesy, jak gdyby nie twórcze, tylko niszczące. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. O głos poprosił Pan radny Mirosław Milewski.”

Pan radny  Mirosław Milewski  powiedział:  „Tak, Panie przewodniczący,  przepraszam, że
drugi  raz,  ale  ja  natchniony  tymi  ostatnimi  zdaniami  naszego  kolegi  radnego  chciałbym
zaproponować Panu prezydentowi,  żeby centrum, o którym mówimy,  umiejscowiło  się w
wolnych pomieszczeniach, których jest bardzo dużo, w teatrze płockim.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Tak, już
Pan.... Dziękuję bardzo. Nie ma więcej zgłoszeń w tym punkcie.”

21. przekazania petycji według właściwości (druk nr 219),

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „A zatem
przystępujemy do pkt 21: projekt uchwały dotyczący przekazania petycji według właściwości
na druku nr 219. Czy ktoś chciał w tej sprawie zabrać głos? Nie widzę.”

22. przekazania petycji według właściwości (druk nr 220),

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przechodzimy  do  punktu  22:  projekt  uchwały  dotyczący  przekazania  petycji  według
właściwości. A to są dwa takie druki. Druk nr 220. Tak, o głos poprosił Pan radny Andrzej
Aleksandrowicz, bardzo proszę.”

Pan radny Andrzej Aleksandrowicz powiedział: „Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Ja
bym prosił na kanwie tego druku, ponieważ dotyczy on autobusów wodorowych, żeby Pan
prezydent może przedstawił nam najświeższe informacje związane z tym tematem w Płocku.
Z tego, co wiem, chyba zakończyło się składanie ofert w lutym, tam chyba spłynęła jedna ta
oferta, czy ten przetarg będzie zamknięty i realizowany w sensie z zakupu, czy może już
decyzja zapadła. Natomiast też chciałem zapytać w tym kontekście, czy miasto na pewno
dobrze przeanalizowało i czy może aktualizowało ostatnio założenia tego tematu, szczególnie
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później utrzymania tych autobusów wodorowych. Wiemy, że wodór nie jest prostym paliwem
w produkcji,  jest  kosztowny.  Też  trochę  ten  temat  wodorowy  tak  wypłynął  na  kanwie
problemów  związanych  z  wojną  na  Wschodzie.  Jak  wojna  na  Wschodzie  się  skończy
prawdopodobnie wróci do większych łask znowu gaz. Natomiast w Niemczech już kolej się z
tego wodoru wycofała, we Francji miasta, które były, francuskie miasta były pionierami we
wprowadzaniu  autobusów  wodorowych  też  już  niektóre  z  nich  się  wycofują  i  wszystko
oczywiście później rozbija się o koszty utrzymania tych autobusów, o koszty paliwa. Żeby
tutaj  nie  być  gołosłownym  -  ostatnie  doniesienia  z  polskich  miast,  które  organizowały
przetargi  no  tutaj  przynoszą  zatrważające  wieści  co  do  ceny tego  wodoru  i  porównania
opłacalności  100 km  na  przykład  autobusów  czysto  elektrycznych,  czy  na  tradycyjnym
paliwie do 100 km na wodorze, gdzie te różnice kosztów dochodzą do kilkuset złotych na
100 km.  I  chciałbym się  zapytać,  co  dalej  z  tym tematem w Płocku,  czy  są  już  jakieś
ostateczne decyzje, czy może będą jakieś analizy nowe.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję  Panie  radny.
Chciałbym  jakby  odpowiadając  na  to  pytanie,  chciałbym  powiedzieć,  że  postępowanie
przetargowe  jest  w  toku.  W  tym  momencie  oferta  jest  sprawdzana  pod  względem
formalnym. Natomiast zaproponowana cena mieści się w kosztach, szacunkowych kosztach,
które mamy. Natomiast...  Czyli  to w kontekście przetargu,  postępowania przetargowego.
Natomiast w kontekście tych wszystkich uwag, informacji, refleksji, którymi się z nami Pan
podzielił chcę powiedzieć, że tak, również analizujemy te kwestie i robimy to zarówno na
poziomie  miasta,  jak  i  współpracując  z  innymi  miastami,  które  już...  albo  w  których
funkcjonują  autobusy  wodorowe,  albo  które  przymierzają  się  do  wprowadzenia  takiego
transportu  zeroemisyjnego.  Więc  tutaj  także  toczy  się  dyskusja  między  samorządami  a
odpowiednimi  ministerstwami  w rządzie.  I  to  jest  druga płaszczyzna.  I  oczywiście  także
trzeci  element  tej  układanki  to  potencjalny  dostawca  wodoru.  I  tutaj  akurat  w
przeciwieństwie do wielu innych miast mamy obok siebie partnera, z którym podpisaliśmy
kilka lat temu list intencyjny odnośnie współpracy w tym zakresie i akurat pod pewnymi
względami  w  sytuacji,  w  której  partner  zobowiązał  się  do  budowy  na  przykład  stacji
tankowania wodorem no jesteśmy w lepszej sytuacji niż inne samorządy. Natomiast tutaj
również  mamy  świadomość,  że  dzisiaj  to  paliwo  jest  droższe  od  innych  paliw,  ale  to
troszeczkę  tak  jak  w  perspektywie  no  telefonów  komórkowych  -  kilka  lat  temu  albo
kilkadziesiąt lat temu, to rzeczywiście były urządzenia bardzo drogie i niedostępne, z czasem
stały  się  bardziej  powszechne  i  dostępne,  i  tańsze.  I  sądzę,  że  w  kontekście  paliwa
wodorowego przynajmniej w jakimś stopniu uwzględniając te ryzyka, o których Pan radny
powiedział,  jednak  to  bardziej  powszechne  paliwo  wodorowe  będzie  bardziej  również
konkurencyjne dla innych paliw. Natomiast sam Pan także ma świadomość, że w kontekście
ostatnich kilku lat to wahaniom podlegały również ceny energii  elektrycznej,  czy właśnie
gazu, więc w zależności od sytuacji chociażby geopolitycznej na Wschodzie. Monitorujemy,
analizujemy.  Chcę  powiedzieć,  że  to  jest  osiemnaście  autobusów  przy  flocie  około  stu
autobusów  komunikacji  miejskiej,  a  więc  no  mamy  świadomość,  że  nie  wymieniamy
wszystkich  także  autobusów  od  razu  na  autobusy  wodorowe,  natomiast  jeszcze  raz
powtórzę,  cały  czas poddajemy te  kwestie,  o których Pan powiedział,  i  analizie,  ale  też
rozmowom z naszymi potencjalnymi partnerami. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Ad vocem poprosił o głos Pan Andrzej Aleksandrowicz. Bardzo proszę.”

Pan radny  Andrzej Aleksandrowicz  powiedział: „Ja tylko słówko, Panie prezydencie, do
argumentów, które Pan przedstawił. Oczywiście nikt z nas wróżką nie jest i przyszłości nie
przewidzi,  tak,  natomiast  akurat  zakładanie,  czy  mocnego  upowszechniania  się  paliwa
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wodorowego i szeroki rozwój rynku w tym zakresie wydaje mi się na dzień dzisiejszy mocno
ryzykowne. Teoretycznie w Polsce miały trzy firmy to produkować. Powstały jeszcze kilka lat
temu. Ostatnio jak są przetargi na wodór, to się okazuje, że zgłasza się tylko Orlen. Sam
Orlen  w  swojej  ostatniej  aktualizacji  strategi  ten  wodór  gdzieś  troszkę  tak,  nie  chcę
powiedzieć, że zniknął, ale przesunął się w cień gdzieś tam w tej strategii Orlenu, i stety, czy
niestety tak jest na całym świecie. Ostatnio zarząd BP wycofał się z tego typu... z rozwijania
tego typu pomysłów. Więc tak troszkę się obawiam, żeby te autobusy wodorowe gdzieś tam
w  dalszej  perspektywie  dla  naszego  miasta  nie  stały  się  przede  wszystkim  trudnym
obciążeniem. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Nie widzę więcej zgłoszeń.”

23. skargi  osoby  fizycznej  z  dnia  30.12.2024  r.  na  bezczynność  Prezydenta
Miasta Płocka (druk nr 221),

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „A zatem
przechodzimy  do  punktu  23:  projekt  uchwały  dotyczący  skargi  osoby  fizycznej  z  dnia
30.12.2024 r. na bezczynność Prezydenta Miasta Płocka (druk nr 221). Czy do tego projektu
są jakieś pytania lub uwagi? Nie widzę. Dziękuję bardzo.”

24. określenia kwoty jednostkowej, będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji
na  działalność  Centrum  Integracji  Społecznej  „SPUTNIK”  w  Płocku,
prowadzonego  przez  Centrum  Innowacji  Społeczeństwa  Informacyjnego
(druk nr 222).

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Szanowni
Państwo,  zakończyliśmy  pierwszy  etap...  (niezrozumiały  głos)  A,  wrzutka.  Przepraszam
bardzo. Nie mam żadnego papieru. (niezrozumiały głos) Ostatnia uchwała. Już, już proszę
Państwa.  Bardzo  przepraszam.  O,  już  mam.  Szanowni  Państwo,  projekt  uchwały
pomieszczony na druku 222 w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą
ustalenia kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej „SPUTNIK” w Płocku,
prowadzonego  przez  Centrum  Innowacji  Społeczeństwa  Informacyjnego.  Czy  do  tego
projektu są, ma ktoś z Państwa Radnych jakieś pytania bądź uwagi? Jeśli  nie, to bardzo
dziękuję i teraz już mogę ogłosić, że zakończyliśmy pierwszy etap naszej pracy - dyskusja i
zgłaszanie  wniosków.  I  przystępujemy do  drugiego  etapu -  głosowanie  nad zgłoszonymi
wnioskami i projektami uchwał. I tradycyjnie już będę, proszę Państwa, czytał tylko numer
projektu i będę Państwa prosił o głos.[…]”

II etap – głosowanie nad zgłoszonymi wnioskami i projektami uchwał.

Projekty uchwał w sprawach: 

1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Płock na lata 2025-
2051 (druk nr 215),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  215  (z
autopoprawką).   
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Wynik głosowania:
za – 14
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 195/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy-Miasto  Płock  na lata  2025-2051
stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu.

2. zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 (druk nr 216),

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  216
(z autopoprawką). 

Wynik głosowania:
za – 14
przeciw – 0
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA  NR  196/X/2025  Rady  Miasta  Płocka  z  dnia  27  lutego 2025  roku
zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Płocka na rok 2025 stanowi załącznik nr 14
do niniejszego protokołu.

3. zmiany Uchwały Nr 276/XV/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2016
r.  w  sprawie  ustalenia  zasad  sprzedaży  lokali  mieszkalnych  będących
własnością gminy, zmienionej Uchwałą Nr 401/XXII/2016 Rady Miasta Płocka
z dnia  27  września  2016 roku,  Uchwałą Nr  783/XLVIII/2018 Rady Miasta
Płocka z  dnia  24 maja 2018 roku,  Uchwałą Nr 195/XII/2019 Rady Miasta
Płocka  z  dnia  26  września  2019  roku,  Uchwałą  Nr  588/XXXIV/2021  Rady
Miasta Płocka z dnia 30 września 2021 roku oraz Uchwałą Nr 769/XLV/2022
Rady Miasta Płocka z dnia  25 sierpnia 2022 roku (druk nr 188),

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „[…] Punkt
trzeci. Przystępujemy do głosowania nad uchwałą pomieszczoną na druku... (niezrozumiały
głos) A, to bardzo proszę. Bardzo proszę. (niezrozumiały głos) Czyli  rozumiem, że punkt
trzeci, proszę Państwa, pomieszczony druk na... numer... (niezrozumiały głos) Tak, bardzo
proszę Panie mecenasie.”

Pan adwokat  Jarosław Szumański  powiedział: „Tak jak rozumiem tu jest autopoprawka
Pana prezydenta , aby w §2 termin, że do dnia 30 czerwca zastąpić datą do dnia 31 grudnia,
tak jest.”

Pan Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dobrze.
Szanowni Państwo, a zatem przystępujemy do głosowania nad uchwałą pomieszczoną na
druku 188 z autopoprawką.[…]

Pod  głosowanie  został  poddany  projekt  uchwały  pomieszczony  na  druku  nr  188  (z
autopoprawką). 

Wynik głosowania:
za – 15
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przeciw – 7
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 197/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
zmiany Uchwały Nr 276/XV/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 26 stycznia 2016 r. w
sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych będących własnością gminy,
zmienionej Uchwałą Nr 401/XXII/2016 Rady Miasta Płocka z dnia 27 września 2016
roku, Uchwałą Nr 783/XLVIII/2018 Rady Miasta Płocka z dnia 24 maja 2018 roku,
Uchwałą Nr 195/XII/2019 Rady Miasta Płocka z dnia 26 września 2019 roku, Uchwałą
Nr 588/XXXIV/2021 Rady Miasta Płocka z dnia 30 września 2021 roku oraz Uchwałą
Nr  769/XLV/2022   Rady  Miasta  Płocka  z  dnia   25  sierpnia  2022  roku stanowi
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

4. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto  Płock,  położonej  w Płocku przy ul.  Obrońców Westerplatte  (obr.  7)
(druk nr 200),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 200. 

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 198/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy–Miasto Płock,
położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) stanowi  załącznik nr
16 do niniejszego protokołu.

5. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto Płock, położonej w Płocku przy ul. Norwida (obr. 4) (druk nr 201),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 201. 

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 199/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy–Miasto Płock,
położonej w Płocku przy ul. Norwida (obr. 4) stanowi załącznik nr 17 do niniejszego
protokołu.

6. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto  Płock,  położonej  w Płocku przy ul.  Obrońców Westerplatte  (obr.  7)
(druk nr 202),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 202.

Wynik głosowania:
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za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 200/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy–Miasto Płock,
położonej w Płocku przy ul. Obrońców Westerplatte (obr. 7) stanowi załącznik nr 18
do niniejszego protokołu.

7. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych stanowiących własność  Gminy–
Miasto Płock, zlokalizowanych w Płocku przy al. Armii Krajowej (druk nr 203),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 203.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 201/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowych  stanowiących  własność  Gminy–Miasto
Płock, zlokalizowanych w Płocku przy al. Armii Krajowej stanowi załącznik nr 19 do
niniejszego protokołu.

8. wydzierżawienia  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy–
Miasto Płock, zlokalizowanej w Płocku przy ul. Wańkowicza (druk nr 204),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 204.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 202/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wydzierżawienia nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy–Miasto Płock,
zlokalizowanej  w  Płocku  przy  ul.  Wańkowicza stanowi  załącznik  nr  20  do
niniejszego protokołu.

9. zamiany  między  Gminą  -  Miasto  Płock  a Mazowiecką  Spółdzielnią
Mieszkaniową  nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w Płocku  przy
ul. Jędrzejewo oraz ul. Urodzajnej (druk nr 205),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 205.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA NR 203/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
zamiany  między  Gminą-Miasto  Płock  a Mazowiecką  Spółdzielnią  Mieszkaniową
nieruchomości  niezabudowanych  położonych  w Płocku  przy  ul.  Jędrzejewo  oraz
ul. Urodzajnej stanowi załącznik nr 21  do niniejszego protokołu.

10. wykazu  kąpielisk  na  rok  2025  na  terenie  Gminy  -  Miasto  Płock  oraz
określenia sezonu kąpielowego (druk nr 206), 

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 206.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 204/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wykazu kąpielisk na rok 2025 na terenie Gminy - Miasto Płock oraz określenia sezonu
kąpielowego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

11. wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Płocka
(druk nr 207),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 207.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 205/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie miasta Płocka stanowi
załącznik nr 23  do niniejszego protokołu.

12. przekształcenia  placówek  oświatowych  poprzez  likwidację  oddziałów
przedszkolnych zorganizowanych w szkołach podstawowych prowadzonych
przez Gminę Miasto Płock (druk nr 208),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 208.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 206/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
przekształcenia placówek oświatowych poprzez likwidację oddziałów przedszkolnych
zorganizowanych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Płock
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.
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13. wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości
zabudowanej,  położonej  w  Płocku  przy  ul.  Kazimierza  Wielkiego  45,  w
obrębie 8 „Śródmieście”, oznaczonej numerem ewidencyjnym działki  394/2
(druk nr 209),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 209.

Wynik głosowania:
za – 15
przeciw – 7
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 207/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości  zabudowanej,
położonej w Płocku przy ul. Kazimierza Wielkiego 45, w obrębie 8 „Śródmieście”,
oznaczonej numerem ewidencyjnym działki   394/2 stanowi  załącznik nr 25  do
niniejszego protokołu.

14. wyrażenia  zgody  na  realizację  przez  Gminę  -  Miasto  Płock  projektu  pn.:
„Zakład  Aktywności  Zawodowej  w  Płocku  -  tu  rozkręcamy  kariery
zawodowe”  współfinansowanego  z  Programu  Fundusze  Europejskie  dla
Mazowsza na lata 2021-2027 (druk nr 210),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 210.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 208/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
wyrażenia zgody na realizację przez Gminę - Miasto Płock projektu pn.: „Zakład
Aktywności  Zawodowej  w  Płocku  -  tu  rozkręcamy  kariery  zawodowe”
współfinansowanego z Programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza na lata 2021-
2027 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.

15. ustalania  szczegółowych  warunków przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich realizowanych w ramach rządowego
Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – Moduł I (druk nr 211),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 211.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 209/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
ustalania szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze
w formie usług sąsiedzkich realizowanych w ramach rządowego Programu „Korpus
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Wsparcia Seniorów” na rok 2025 – Moduł I stanowi załącznik nr 27 do niniejszego
protokołu.

16. przyjęcia Programu osłonowego „Płocki Korpus Wsparcia Seniorów” na rok
2025 (druk nr 212),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 212.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 210/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
przyjęcia  Programu osłonowego „Płocki  Korpus  Wsparcia  Seniorów” na rok 2025
stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.

17. zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku (druk nr
213),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 213.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 211/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
zmiany Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Płocku stanowi załącznik
nr 29 do niniejszego protokołu.

18. zmiany Uchwały Nr 258/XVII/2011 Rady Miasta Płocka z dnia 29 listopada
2011 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Ośrodek
Rodzinnej Pieczy Zastępczej z siedzibą w Płocku i nadania jej Statutu (druk
nr 214),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 214.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 212/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
zmiany Uchwały Nr 258/XVII/2011 Rady Miasta Płocka z dnia 29 listopada 2011 roku
w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej  o  nazwie  Ośrodek  Rodzinnej  Pieczy
Zastępczej z siedzibą w Płocku i nadania jej Statutu  stanowi  załącznik nr 30  do
niniejszego protokołu.
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19. rozpatrzenia petycji z dnia 18 października 2024 r. w przedmiocie przyjęcia
uchwały kierunkowej (druk nr 217),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 217.

Wynik głosowania:
za – 21
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 213/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
rozpatrzenia petycji z dnia 18 października 2024 r. w przedmiocie przyjęcia uchwały
kierunkowej stanowi załącznik nr 31  do niniejszego protokołu.

20. ustalenia kierunków działania Prezydenta Miasta Płocka (druk nr 218),

Pan  Roman  Siemiątkowski Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „[...]
Przystępujemy do głosowania nad uchwałą pomieszczoną na druku nr 218. (niezrozumiały
głos) Do tej uchwały? To bardzo proszę o przeczytanie wniosku.”

Pani radna  Małgorzata Ogrodnik  powiedziała: „Wniosek zgłoszony podczas X Sesji Rady
Miasta  Płocka  w  dniu  27.02.2025  o  następującej  treści:  Klub  Radnych  PiS  wnosi  o
rozszerzenie  zakresu  uchwały  (druk  nr  218)  w  sprawie  ustalenia  kierunków  działania
prezydenta Płocka. W punkcie 1. po słowach: „ośrodków dla nielegalnych migrantów” dodać
„oraz  wszystkich  innych  form  infrastruktury  wspierającej  ich  osiedlania,  takich  jak:
tymczasowe  miejsce  zakwaterowania,  punkty  recepcyjne,  centra  integracji  i  wszystkich
innych podobnych”.”
(wniosek stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu)

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Szanowni Państwo, najpierw przegłosujemy ten wniosek, a dopiero po wyniku tego
głosowania przegłosujemy ostateczną treść uchwały. Tak? Dobrze, a zatem proszę Państwa,
przystępujemy  do  głosowania  zaproponowanego  wniosku  o  zmianę  w  tym  projekcie
pierwotnym  uchwały  -  wniosek  Klubu  Prawa  i  Sprawiedliwości,  przepraszam,  na  temat
zmiany, dokonania pewnych korekt, zmian w projekcie tym podstawowym uchwały. Więc tak
ustalam, że kto jest za przyjęciem tego wniosku głosuje za, kto jest przeciw głosuje przeciw,
a kto nie ma zdania, kto się wstrzymuje. (niezrozumiały głos) No więc właśnie... I dlatego
Szanowni Państwo, jest za 9 głosów przeciw 13, 3 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu, a
zatem  wniosek  Klubu  Prawa  i  Sprawiedliwości  nie  został  uwzględniony.  A  zatem
przystępujemy do głosowania tego projektu, który był w porządku obrad pomieszczony na
druku nr 218.[…]”

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 218. 

Wynik głosowania:
za – 14
przeciw – 1
wstrzymujące – 7
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.
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UCHWAŁA NR 214/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
ustalenia kierunków działania Prezydenta Miasta Płocka stanowi załącznik nr 33 do
niniejszego protokołu.

21. przekazania petycji według właściwości (druk nr 219),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 219.

Wynik głosowania:
za – 22
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 215/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
przekazania petycji  według właściwości stanowi  załącznik nr 34  do niniejszego
protokołu.

22. przekazania petycji według właściwości (druk nr 220),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 

Wynik głosowania:
za – 21
przeciw – 0
wstrzymujące – 0
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 216/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
przekazania petycji  według właściwości  stanowi  załącznik  nr 35  do niniejszego
protokołu.

23. skargi  osoby  fizycznej  z  dnia  30.12.2024  r.  na  bezczynność  Prezydenta
Miasta Płocka (druk nr 221),

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 221.

Wynik głosowania:
za – 19
przeciw – 0
wstrzymujące – 3
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 217/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
skargi osoby fizycznej z dnia 30.12.2024 r. na bezczynność Prezydenta Miasta Płocka
stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

24. określenia kwoty jednostkowej, będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji
na  działalność  Centrum  Integracji  Społecznej  „SPUTNIK”  w  Płocku,
prowadzonego  przez  Centrum  Innowacji  Społeczeństwa  Informacyjnego
(druk nr 222).

Pod głosowanie został poddany projekt uchwały pomieszczony na druku nr 222.
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Wynik głosowania:
za – 17
przeciw – 0
wstrzymujące – 5
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta.

UCHWAŁA NR 218/X/2025 Rady Miasta Płocka z dnia 27 lutego 2025 roku w sprawie
określenia  kwoty  jednostkowej,  będącej  podstawą  ustalenia  kwoty  dotacji  na
działalność Centrum Integracji Społecznej „SPUTNIK” w Płocku, prowadzonego przez
Centrum Innowacji  Społeczeństwa  Informacyjnego stanowi  załącznik  nr  37  do
niniejszego protokołu.

Pan  Roman  Siemiątkowski Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „[…]
Szanowni  Państwo,  zakończyliśmy drugi  etap -  głosowania  nad zgłoszonymi  wnioskami  i
projektami uchwał.”

Ad. pkt 8

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Płocka z pracy między sesjami.

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przystępujemy  do  realizacji  punktu  ósmego:  sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Płocka  z
pracy między sesjami.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!
Wysoka  Rado!  Chciałbym  złożyć  sprawozdanie  z  pracy  mojej  oraz  moich  zastępców
pomiędzy sesjami Rady Miasta Płocka za okres od 30 stycznia do 26 lutego. I tak w tym
okresie między innymi  przekazałem Komendzie Miejskiej  Policji  klucze do dwóch nowych
radiowozów, których kupno zostało wsparte z budżetu miasta Płocka. Tutaj podziękowania
dla Państwa Radnych w kontekście dbałości o właśnie bezpieczeństwo mieszkańców naszego
miasta. Uczestniczyłem, po raz drugi bodajże w mojej historii, w jubileuszu „Złote Gody”,
osiem par małżonków, którym mogłem w imieniu prezydenta wręczyć medale za długoletnie
pożycie małżeńskie. Wraz z wiceprezydentem Arturem Zielińskim uczestniczyłem w - można
powiedzieć - otwarciu nowego bloku żywieniowego po modernizacji, ten blok żywieniowy w
Zespole Szkół nr 1 przy ulicy Piaska. Dzieci i młodzież także, bo tam w zespole szkół oprócz
dzieci  ze  szkół  podstawowych  także  jest  szkoła  średnia,  liceum ogólnokształcące,  będą
mogły  korzystać  z  nowej  stołówki,  ale  także  nowego  zaplecza  kuchennego,  gdzie  będą
przygotowywane  posiłki.  Miałem  okazję  już  po  raz  piętnasty  zatańczyć  poloneza  z
maturzystami z Płocka. To dwudziesty polonez na Starym Rynku, organizowany tym razem
przez  Gazetę  Płocką.  Maturzyści  jak  zawsze  dopisali.  Uczestniczyłem  w  obiedzie
wylicytowanym na  rzecz  Wielkiej  Orkiestry  Świątecznej  Pomocy.  Ten  obiad  wylicytowała
płocczanka  Pani  Maja  Izmajłowicz-Roszkowska,  Pani  doktor.  Pani  doktor,  która  w  tym
momencie  przebywa na  takiej  misji  pomocowej  w  jednym z  krajów afrykańskich,  gdzie
razem z  lekarzami,  między innymi  z  naszych płockich  szpitali,  pielęgniarkami,  pojechała
nieść pomoc i wsparcie osobom, które tam takiej pomocy po prostu bez tego wsparcia by nie
otrzymały.  Wraz  z  organizacjami  harcerskimi  działającymi  w  Płocku  oraz  mieszkańcami
miasta  uczciłem  Dzień  Myśli  Braterskiej.  Tutaj  podziękowania  z  jednej  strony  dla  Pana
sekretarza za zaangażowanie w takim szczególnym dniu, dla harcerzy. Także w szczególnym
miejscu - przed ratuszem - z racji 200 lat naszego ratusza zgromadzili się harcerze zarówno
z  ZHP,  ZHR-u,  także  Skauci  Europy,  a  więc  nasze  największe  organizacje  harcerskie  i
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mieliśmy okazję wspólnie spotkać się przy tak ważnym w tym momencie ognisku. I podobnie
jak moi zastępcy przyjmowałem interesantów. Natomiast wiceprezydent Łukasz Jankowski w
tym  okresie  był  obecny  na  posiedzeniu  Kapituły  Plebiscytu  „Z  Tumskiego  Wzgórza”,
uczestniczył w Radzie Działalności Pożytku Publicznego, brał udział w posiedzeniach komisji
konkursowych,  a  także  w  spotkaniu  noworocznym  klubów  piłkarskich,  a  także  odbył
spotkanie z Młodzieżową Radą Miasta Płocka. Wiceprezydent Piotr Dyśkiewicz brał udział w
spotkaniu  zespołu  opracowującego  strategię  zrównoważonego  rozwoju  miasta  Płocka  do
2030  roku,  podpisywał  umowy  w  formie  aktów  notarialnych  dotyczących  ustanowienia
odrębnej  własności  lokalu  i  jego sprzedaży,  a  także przyjmował  interesantów w sprawie
właśnie  tych  lokali.  Wiceprezydent  Artur  Zieliński  uczestniczył  w  spotkaniach  roboczych
dotyczących zagospodarowania wód opadowych w obrębie zlewni „A” i „B” na terenie miasta
Płocka poprzez zastosowanie elementów zielono - niebieskiej infrastruktury, brał udział w
posiedzeniu online Rady Programowej Smart City Forum, uczestniczył także w posiedzeniu
Zespołu do spraw gospodarowania zielenią w procesie inwestycyjnym oraz Zespołu do spraw
planowania  inwestycji  miejskich,  brał  udział  także  w  spotkaniu  dotyczącym  Modelu
Funkcjonalno  -  Przestrzennego  Strategii  Miasta  Płocka  z  wykonawcami,  jak  również
Mazowieckim  Forum  Społeczności  Energetycznych  w  Warszawie,  uczestniczył  także  w
spotkaniu z przedstawicielami uczelni wyższych w zakresie budowy foresightu dla Płocka,
czyli takich elementów właśnie budowy naszej strategii. Brał udział w szkoleniu dla wójtów,
burmistrzów i prezydentów w zakresie efektywności energetycznej w Warszawie. I bardzo,
bardzo dziękuję za aktywność moich zastępców i sekretarza.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.”

Ad. pkt 9

Sprawozdanie  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  z  pracy  między
sesjami.

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Płocka powiedział:  „Teraz
poproszę  o  sprawozdanie  Pana  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  z  pracy  między
sesjami.”

Pan Artur Jaroszewski Przewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Panie Prezydencie!
Wysoka  Rado!  Sprawozdanie  za  okres  między  30 stycznia  a  27 lutego.  Tradycyjnie  po
ostatniej  sesji  podpisywałem  dokumenty.  7 lutego  uczestniczyłem  w  spotkaniu  Rady
Społecznej  Wojewódzkiego  Szpitala  Zespolonego.  Uczestniczyłem  w  komisjach
merytorycznych.  Prowadziłem korespondencję  w  imieniu  rady  miasta.  Spotykałem  się  z
mieszkańcami  na  ich  prośbę.  Złożyłem  interpelacje  między  sesjami.  Przygotowywałem
dzisiejszą sesję Rady Miasta Płocka. Dziękuję bardzo za zaangażowanie i pomoc Państwu
wiceprzewodniczącym,  w  szczególności  Panu  przewodniczącemu  Romanowi
Siemiątkowskiemu za dzisiejszą akcję pączek.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.”
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Ad. pkt 10

Interpelacje i zapytania radnych.

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:
„Przystępujemy  do  punktu  10:  interpelacje  i  zapytania  radnych.  Bardzo  proszę,  Pani
Małgorzata Ogrodnik. Już udzielam głosu. Bardzo proszę.”

Pani  radna  Małgorzata  Ogrodnik  powiedziała:  „Dziękuję  Panie  przewodniczący.  Moja
pierwsza  interpelacja  -  miesiąc  temu  na  sesji  w  formie  ustnej  zgłaszałam  wyrównanie
chodnika znajdującego się przy budynkach Sienkiewicza 12 a 16. Niestety do tej pory ten
teren, chodnik nie jest utwardzony. Będę musiała widocznie teraz pisać wszystko na piśmie.
No szkoda, że będziemy lasy marnować. Myślałam, że dyrektorzy słuchają naszej sesji i
będą załatane te dziury, tym bardziej że mieszkańcom jest bardzo przykro, bo po przeciwnej
stronie, gdzie jest budynek MZGM-u, jest tam piękny robiony chodnik i  bardzo proszę o
zrobienie tego, naprawy tego chodnika. Moja druga interpelacja dotyczy takiej kwestii, że w
poprzedniej  kadencji  wnosiłam  o  tak  zwane  biblioteki  osiedlowe  uliczne.  W  tamtych
interpelacjach dostawałam odpowiedź, że jesteśmy... wtedy obowiązywała, była pandemia i
ten projekt nie był brany pod uwagę. Mam serdeczną prośbę. Będzie realizowany budżet
obywatelski na Skarpie, teren rekreacji dla skarpian, dla seniorów. Chciałabym, żeby taka
biblioteczka  powstała,  jak  również  tutaj  koło  przystanku  przy  ulicy  Dobrzyńskiej,  żeby
mieszkańcy  mogli  zostawiać  swoje  książki,  a  wymieniać  za  darmo  i  brać,  i  przyjemnie
spędzać czas, i w ten sposób też z ekologią będziemy po dobrej stronie, że nie będziemy
wyrzucać  książek.  To  bardzo  bym  prosiła,  żeby  tutaj  Pan  prezydent  się  w  tej  kwestii
przychylił do mojej prośby. Moja kolejna interpelacja. Dni robią się coraz dłuższe i możemy
spotkać,  że na placu Starym Rynku coraz  więcej płocczan spaceruje,  jak również  gości,
którzy  odwiedzają  nasz  piękny  Płock  i  możemy również  zauważyć,  że  za  ratuszem,  jak
również tu obok, od ulicy Zduńskiej, stoją dwa parkingi i są to parkingi jednej ze spółek
miejskich, chyba podejrzewam, że ARS-u. Czy istnieje taka możliwość, żeby popołudniami za
jakąś symboliczną złotówkę te parkingi były otwarte? Bo naprawdę mieszkańcy, goście chcą
zwiedzać, podjeżdżają samochodami i niestety nie ma gdzie postawić z samochodu. Jest
naprawdę duża trudność w tej kwestii. Tak samo jest, mam sygnały od mieszkańców, od
rodziców, którzy zaprowadzają dzieci do MDK-u na dodatkowe zajęcia. Po godzinie 15.00,
16.00 ten parking z tyłu MDK-u mógłby być otwarty, żeby ci rodzice mogli zawieźć te dzieci,
bo dzieci nie chodzą tylko tutaj ze Starego Miasta, ale również z całego Płocka. To bym
bardzo prosiła,  żeby w tej  kwestii  dokonać pewnych zmian,  żeby Płock był  atrakcyjny  i
przyjazny dla mieszkańców i gości. Dziękuję bardzo. To wszystko.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Szanowni Państwo, no przypominam, że interpelacje składa się na piśmie, także... A
w kontekście tego, co Pani radna powiedziała, że tam ktoś nie zareagował - jeżeli nie było
interpelacji  na  piśmie,  no  to  jakby  jej  nie  było.  Szanowni  Państwo,  teraz  jest  punkt
jedenasty: odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. A, przepraszam, nie zauważyłem.
Pan radny Korga. Bardzo przepraszam Panie radny.”

Pan  radny  Tomasz  Korga  powiedział:  „Moja  interpelacja  dotyczy  drogi  wyjazdowej  w
kierunku Sierpca. Chciałbym spytać, szczególnie tu do Pana Zielińskiego. Ten odcinek drogi
od  skrzyżowania  w  kierunku  Sierpca  do  tablicy  Płock  jest  w  opłakanym  stanie.  Wielu
mieszkańców  dzwoni,  pyta.  Czy  jest  jakiś  przewidziany  termin,  żeby  tą  drogę
wyremontować? To jest jeszcze Płock. Dziękuję.”
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Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Już, tak,
tak, oczywiście, bo tutaj rozmawiamy, ustalamy jeszcze coś. A zatem, Szanowni Państwo,
Pan radny Michał Sosnowski, bardzo proszę.”

Pan  radny  Michał  Sosnowski  powiedział:  „Panie  Przewodniczący!  Państwo  Radni!  Ja  z
zapytaniem, nie z interpelacją. Chciałem zapytać prezydenta Zielińskiego o efekty prac nad
siłownią plenerową, tą o którą prosiłem, taką na wzór tej już którą mamy przy Dekathlonie.
Wiem, że odbyło się spotkanie. Chciałbym zapytać, czy coś nowego ustalono, czy znamy już
miejsce i ewentualnie jakie dalsze kroki w tym temacie. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję.
Bardzo dobrze się składa, bo Pan prezydent Zieliński już zgłosił swój akces zabrania głosu.”

Ad. pkt 11

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Pan  Roman Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Bardzo
proszę, Pan prezydent Artur Zieliński.”

Pan  Artur  Zieliński  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Płocka  powiedział:  „Dziękuję  Panie
przewodniczący. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o ten odcinek ulicy, o której wspomniał
Pan radny, na tę chwilę realizujemy takie bieżące naprawy. Nie jest zaplanowana jeszcze
kompleksowa  jakaś  tam  grubsza,  kompleksowa  kwestia  związana  z  zaplanowaniem
przebudowy  tej  drogi.  W  tej  chwili  przechodzimy  element  związany  z  planowaniem
projektowania drogi ulicy Sierpeckiej. Myślę, że w kolejnym etapie przystąpimy do kolejnych
elementów. (niezrozumiały głos) Ale nie, Sierpecka jest właśnie... Sierpecka jest w lewo,
jeszcze dalej jest w lewo, a Panu radnemu chodzi o ten dalszy odcinek. Tak więc bieżące
naprawy są prowadzone przez MZD. Myślę, że na wiosnę będziemy mogli przeanalizować
stan tej nawierzchni, jeżeli chodzi o potrzebę gruntownych napraw. Jeżeli chodzi o siłownię
plenerową, to o co dopytuje Pan radny - tak, w dniu wczorajszym odbyło się spotkanie z
jednym z dostawców tego typu, może nie dostawców, ale promotorów tego typu siłowni, no i
mamy już komplet informacji, z którego jasno wynika, że na dzień dzisiejszy wszystkie takie
plenerowe  siłownie  pod  marką  tej  firmy  to  są  siłownie,  które  są  w  100  procentach
praktycznie finansowane przez albo samorząd, albo uczelnie, albo spółdzielnie, w związku z
powyższym... (niezrozumiały głos) Albo tak, ale tu rozmawiamy akurat, że jest Decathlon,
czyli jest inwestor, który w 100 procentach praktycznie poniósł koszty budowy, a jedynie
współpraca marketingowa i promowanie tej marki, troszkę szerzej promowanie zdrowego
trybu życia pod marką, nie wiem, to jest firma DZIK, dobrze, pojawia się bardzo często ta
marka, więc można spojrzeć, że w wielu miejscach w Polsce jest promocja zdrowego trybu
życia i spędzenia wolnego czasu na powietrzu i tego typu akcje są prowadzone, ale ta marka
jedynie w tej chwili to, co proponuje, to działania marketingowe, a nie współfinansowanie. W
związku z powyższym spotkanie odbyło się w dniu wczorajszym i czekamy na konkretne
elementy związane z planem marketingowym, no będziemy to dalej weryfikować i oczywiście
zostanie nam również, bo nie byli przygotowani na spotkaniu, przedstawiony jakiś schemat
zagospodarowania terenu, to znaczy uwzględnienie pewnych urządzeń, które według tego
promotora byłyby preferowane. (niezrozumiały głos) Siłownie tego typu, jak jest ostatnio
tworzona na uczelni w Olsztynie, za uczelnią w Olsztynie, na terenie internatu, to jest koszt
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250 000,  a  taka  duża  siłownia,  która  w  tej  chwili  powstała  na  Białołęce,  jedna  z
największych, 600 000, czyli przedział w zależności od - tak jak wspomniałem wcześniej -
rodzaju sprzętu, ilości, to jest kwestia już inwestora.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.”

Ad. pkt 12

Informacja  Prezydenta  Miasta  Płocka  na  temat  lokalizacji  Centrum
Integracji Cudzoziemców w Płocku.

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Szanowni
Państwo,  ponieważ  nie  ma  już  żadnych  zgłoszeń  przystępujemy  do  realizacji  punktu
dwunastego, który już w zasadzie został zrealizowany, bo on brzmi: informacja Prezydenta
Miasta Płocka na temat lokalizacji Centrum Integracji Cudzoziemców w Płocku. Ten temat
był bardzo szeroko omówiony. Nie wiem, czy Pan prezydent jeszcze będzie chciał coś w tym
temacie,  czy  po  prostu  uznamy,  że  ten  punkt  został  zrealizowany  i  przejdziemy  do
następnego. (niezrozumiały głos) Już, już Panie prezydencie, proszę bardzo.”

Pan  Andrzej  Nowakowski  Prezydent  Miasta  Płocka  powiedział:  „Szanowni  Państwo,  ja
jedynie  mogę  potwierdzić  to,  co  wcześniej  mówiłem.  Mazowieckie  Centrum  Polityki
Społecznej zwróciło  się do...  nawet nie do mnie jako do prezydenta,  tylko do dyrektora
Wydziału  Zarządzania  Nieruchomościami  Wojciecha  Peteckiego  z  informacją  po
wcześniejszym spotkaniu, że jest zainteresowane wynajęciem, użyczeniem lokalu przy ulicy
Tumskiej 5 na potrzeby utworzenia jednego z centrów integracji cudzoziemców w ramach
programu odpowiedniego i w tym momencie to jest właściwie jedyna informacja. Jak będą
kolejne informacje, jeśli Państwo będą zainteresowani, to oczywiście będziemy ich udzielać.
Umowa nie została jeszcze w żaden sposób podpisana. Dziękuję bardzo.”

Pan  Roman  Siemiątkowski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Płocka  powiedział:  „Ja
również bardzo, bardzo dziękuję. Nie ma więcej zgłoszeń.”

Ad. pkt 13

Sprawy różne. 

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „A zatem,
proszę Państwa, przechodzimy do punktu trzynastego: sprawy różne. I tutaj poproszę Pana
sekretarza,  czy  ma jakieś  komunikaty  w  tym zakresie.  Już  udzielam głosu.  Poproszę...
(niezrozumiały głos) Ale to zaraz Pan radny za chwilę, dobrze? Najpierw Pan sekretarz, tylko
Pan poprosi o głos Panie sekretarzu. O, proszę uprzejmie.”

Pan radny Tomasz Kominek powiedział: „Bardzo dziękuję Panie przewodniczący. Szanowni
Państwo  Radni,  została  skierowana  prośba  do  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Płocka  w
kontekście  umożliwienia  oczywiście  udziału  i  wypowiedzi  podczas  dzisiejszej  sesji  Rady
Miasta Płocka, prośba podpisana przez Pana Witolda Kozerę, prezesa Zarządu Katolickiego
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Stowarzyszenia  Pomocy  im.  Świętego  Brata  Alberta  w  Płocku.  Przekazuję  pismo  Panu
przewodniczącemu z prośbą o to, żebyśmy przegłosowali możliwość zabrania głosu przez
Pana prezesa.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Tak jak już Pan sekretarz powiedział, żeby komuś udzielić głosu w sprawach różnych
podczas posiedzenia rady miasta musi być na to zgoda Państwa Radnych, a zatem poddaję
pod głosowanie wniosek, prośbę Pana Witolda Kozery o udzielenie mu głosu. Poproszę. Kto
jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? (niezrozumiały głos) Dobrze, Pan Jacek Jasion
zgłasza, że jest za, bo jakaś jest tam awaria sprzętu. Czyli, Szanowni Państwo, w tej sytuacji
będzie 18 głosów za, brak głosu 8 osób, czyli wniosek został przyjęty. Zanim Pana poproszę,
to najpierw udzielę głosu Panu radnemu Leszkowi Brzeskiemu. Bardzo proszę. O, już, bardzo
proszę.”
(wniosek o zabranie głosu stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu)

Pan  radny  Leszek  Brzeski  powiedział:  „Dziękuję  bardzo  Panie  przewodniczący.  Ja
króciutko. Kochani,  zbliża się Narodowy Dzień Pamięci  Żołnierzy Wyklętych. Jutro po raz
jedenasty już organizujemy Bieg Pamięci Żołnierzy Wyklętych w Płocku. O godzinie 11.00 w
Parafii  Świętego Józefa rozpoczynamy. Także, jeżeli ktoś ma chwilę czasu i chciałby brać
udział, no i czuje się na siłach... Chociaż bieg pamięci to jest bieg bez rywalizacji sportowej
na  dystansie  około  2 km.  Ale  jest  jeszcze  msza  święta,  jest  część  patriotyczna.  Także
serdecznie zachęcam, jutro godzina 11.00. Dziękuję.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo. Ponieważ nie ma więcej zgłoszeń, to zapraszam Pana Witolda Kozerę do mównicy.”

Pan  Witold Kozera powiedział: „Dzień dobry Państwu. Moje nazwisko Witold Kozera. Na
wstępie chciałbym podziękować Panu przewodniczącemu za taką możliwość wypowiedzi tutaj
w imieniu stowarzyszenia. Może zacznę od tego, że moje nazwisko nie jest przypadkowe. Nie
wszyscy - są młodzi radni - nie wszyscy znają mnie, a szczególnie moją mamę, a właściwie
mamy bardziej  znają  ci  starsi  radni,  którzy tutaj  często  bywali  na których sesjach i  na
posiedzeniach  rady,  ale  tak  także  działającą  moją  mamę  Annę  Kozera,  która  jest
założycielką  naszego  stowarzyszenia,  Katolickiego  Stowarzyszenia  Pomocy  im.  Świętego
Brata Alberta. Nadal jest w zarządzie i nadal jej serce bije dla tego, żeby stowarzyszenie
działało  i  działało  skutecznie,  i  pomagało  naszym podopiecznym. Prosiłem o ten głos ze
względu na to, że mamy duże problemy, jeśli chodzi o działalność stowarzyszenia i głównym
problemem  -  Pan  prezydent  doskonale  zna  sprawę  -  jest  sprawa  lokalowa,  która  się
kształtuje od dłuższego czasu i w tej chwili mamy co prawda możliwość użytkowania lokali,
które praktycznie zostały nam wypowiedziane w zeszłym roku, ale mamy zapewnienie Pana
prezydenta, że możemy na razie przebywać. Myślę, że tutaj jest,  wszystko się toczy we
właściwym kierunku i mamy tak w imieniu naszych podopiecznych mam olbrzymią nadzieję,
że nowy lokal, z którego będziemy, do którego przeniesiemy, zostanie niedługo znaleziony i
będziemy mogli takie przenosiny urządzić i wyposażyć nowy lokal z pomocą urzędu miasta i
dalej kontynuować naszą działalność. Jeśli chodzi o samą działalność, to powiem Państwu, że
ten rok jest szczególny dla naszego stowarzyszenia, dlatego że w tym roku obchodzimy,
mówiłem to już na komisji, ci którzy byli na komisji, to nie będę powtarzał, ale znaczy będą
to jeszcze raz  słyszeli,  ale  ci,  którzy nie  byli,  to  może zapoznają się  z  tym faktem,  że
15 maja 1990 roku było zebranie założycielskie stowarzyszenia z inicjatywy właśnie mojej
mamy i  w tym roku mija,  mniej  więcej w tym okresie, mija  35 lat,  więc staramy się o
urządzenie jubileuszu. Jestem, wstępnie rozmawiałem z Panem prezydentem Jankowskim,
który zasugerował, żeby takie pismo, z takim pismem wystąpić o, że tak powiem, pomoc w
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organizacji  takiego  jubileuszu.  Jesteśmy  organizacją  jedną  z  najstarszych  w tak  zwanej
wolnej Polsce i myślę, że to by była rzecz, która nie tylko uhonorowałaby w jakimś sensie
pracę i myśl założycielską mojej mamy, ale również i ten cały wysiłek przez te lata. I na tej
zasadzie moglibyśmy zaprosić wiele osób, również być może, że przyszłych sponsorów, bo tu
przechodzę automatycznie do tematu numer dwa. Tematem, a właściwie głównym tematem
w tej  chwili  są  sprawy,  od wielu  lat  borykamy się  ze  sprawami  finansowymi.  Wsparcie
uzyskiwane przez miasto, za które serdecznie dziękujemy, jest to regularne wsparcie urzędu
miasta  na  projekty,  które  prowadzimy,  jest  w  niektórych  projektach  po  prostu
niewystarczające. Zdobycie sponsorów na obecne czasy wiąże się, graniczy z cudem, dlatego
że pisane przez nas różnego rodzaju listy i prośby, z którymi zgłaszamy się do sponsorów
mają bliskie zeru notowania, jeśli chodzi o skuteczność i w związku z tym bardzo, bardzo nas
w  tej  chwili  martwi  sytuacja,  która  zdarzyła  się  jako  rezultat  konkursu,  który  został
rozpisany przez urząd miasta i w którym jak co rok wzięliśmy udział. Chodzi tutaj o Świetlicę
Miejską nr 11. Rezultatem tego konkursu był fakt, że mimo tego, że dostaliśmy największą
liczbę punktów, jeśli chodzi o punktację naszej oferty, dostaliśmy najmniejszy przydział, jeśli
chodzi o dzieci, które możemy... którymi możemy się zaopiekować, to znaczy z tak zwanego
standardowego przez lata limitu 25 dzieci... 24 dzieci został ten limit zmniejszony na 18. To
może...  To  dwojako  uderza  w  naszych  podopiecznych.  Po  pierwsze,  to  musimy  jakimś
nieznanym  mi  sposobem  wykluczyć  siedem  rodzin,  które  są  jedne  z  najbardziej
potrzebujących wsparcia rodzin w Płocku, a przez to i te dzieci z pomocy. Druga sprawa to
jest sprawa tego, że ten projekt tak naprawdę nie jest możliwy do realizacji w pełni, a to jest
projekt w pełni finansowany, zaznaczam, przez urząd miasta, jest w takiej formule jest ten
projekt realizowany. Nie jestem, nie jesteśmy w stanie tego zrealizować, bo mamy tutaj
obecne na sali dwie Panie wychowawczynie, które przyszły na to, żeby raz być obecne na
sesji, zorientować się jak to wygląda. My jako stowarzyszenie nie jesteśmy częstym gościem
na  sesjach  rady  miasta.  Jeszcze  raz  dziękuję,  jeszcze  raz  dziękuję  za  za  tą  możliwość
wszystkim radnym. Ale ostatnią osobą, która prawdopodobnie przemawiała na tej sesji była
moja mama i to było wiele lat temu. Była dwanaście lat radną, więc miała wiele okazji.
Natomiast, jeśli chodzi o sprawy te finansowe, to tą drugą sprawą bardzo ważną jest, że po
zapłaceniu Pań wychowawczyń, które są u nas od 25 lat, przeciętnie, bo jedna jest chyba 25,
druga  24,  te  Panie  oddały  swoją  całą  karierę  zawodową  pomocy  dzieciom  z  naszego
stowarzyszenia  i  praktycznie  biorąc  na  obecnym  etapie,  zgodnie  z  możliwościami
finansowymi i pomocą urzędu miasta, za co dziękujemy w każdym roku i wywiązujemy się
ze swoich zobowiązań, po prostu pracują za tak zwaną minimalną stawkę ustawową, czyli
nie mają żadnych... Daleko im do średniej krajowej i po prostu to jest minimalna stawka
jaka w Polsce obowiązuje. Więc w chwili  obecnej ja nie widzę sposobu, tym bardziej, że
miasto  tutaj  jest  w  pewnym  sensie  punkt  widzenia  może  być  inaczej  rozpatrywany,
natomiast  w  dokumentacji  jest  zaznaczone,  że  potrzebne  są  dwie  wychowawczynie  na
obsługę grupy dzieci powyżej 15, więc te dwie wychowawczynie nam są nadal potrzebne. Ja
nie widzę powodów, dlaczego miałbym karać te Panie za ich wkład pracy, tak długi wkład
pracy  i  całe  doświadczenie  z  tym związane.  Czyli  mamy bardzo  dobrych,  mamy bardzo
dobrych pracowników, którzy mogą służyć dzieciom i służą dzieciom bardzo dobrze. Opinie
rodziców są naprawdę wysokie. Dzieci są zaopiekowane - używam określeń przekazywanych
mi przez rodziców - zaopiekowane, szczęśliwie, zadowolone, chętnie przychodzą. Oczywiście
są, jest ta kwestia, która podobno zadecydowała o przyznaniu najmniejszego limitu, to jest
kwestia frekwencji. Jako stowarzyszenie możemy wyłożyć serce na tacę, możemy prowadzić
poziom do którego podobno po rozmowie ostatniej z Panem prezydentem Jankowskim, bo
się odbyła niedawno, dwa dni temu, mieliśmy wspólne spotkanie w dużo większej grupie, tu
jest  przedstawicielka  rodziców  jednoosobowo  dzisiaj,  ale  nie  chcieliśmy  gremialnie
przychodzić na sesję, to nie o to chodzi, byliśmy dużo większą grupą na spotkaniu z Panem
prezydentem i łącznie z moją mamą, to staram się zaznaczyć, że mam nadal czynnie ubierze
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udział  w zarządzaniu  jako  zarząd stowarzyszenia,  interesuje  się  na  co  dzień wszystkimi
sprawami, doradza mi osobiście, ale i nam wszystkim swoim bagażem doświadczeń i myślę,
że po prostu nie zasłużyliśmy na taką formę traktowania, że stowarzyszenie ze względu na
frekwencję, która się wiąże też z wyludnianiem się części centralnej miasta, mamy mniej
osób,  mniej  rodzin  mieszkających  w  mieście,  bo  po  prostu  są  przesiedlane  ze  starych
budynków do nowych miejsc zamieszkania. Nie chcielibyśmy być w ten sposób traktowani,
że  nie  jesteśmy  praktycznie  w  stanie  za  te  pieniążki,  które  otrzymaliśmy  w  tym  roku
przeprowadzić  tego  projektu  w  sposób  adekwatny,  podobny  do  tego  jak  w  poprzednich
latach. Jesteśmy... I tu jeszcze jedną rzecz chciałem zaznaczyć. Rozmowy, które odbyły się z
Panem prezydentem Jankowskim, za co dziękujemy za spotkanie, odbyły się w nucie bardzo
pozytywnej. Ja tutaj nie jestem po to, żeby narzekać, tylko po to, żeby zaznajomić radę
miasta z naszą sytuacją. 35 lat działalności. Zarząd pracował i pracuje pro bono. Staramy się
pomóc wszystkim tym, którzy do nas przychodzą i którym ta pomoc jest potrzebna. Ze słów
Pana prezydenta Jankowskiego wiem, że nie ma zastrzeżeń do jakości naszej pracy. Wręcz
przeciwnie, z oceny oferta była bardzo wysoka, natomiast kwestią była sama frekwencja.
Jestem po rozmowach z rodzicami, bo ich to bardzo zabolało na takiej zasadzie, że w jakim
procesie mamy wyeliminować część tych dzieci, które u nas są zarejestrowane. Wzięli sobie
do serca sprawę frekwencji. Myślę, że frekwencja się zdecydowanie poprawi. Myślę, że to
było może, trudno mi powiedzieć, nie chcę używać słowa winny, niewinny, chciałbym tylko
powiedzieć, że mało, że było mało, za mało komunikacji między urzędem miasta a naszym
stowarzyszeniem,  żebyśmy zdali  sobie  sprawę,  że  urząd  miasta,  dla  urzędu miasta  jest
bardzo  istotną  sprawą  sprawa  frekwencji.  Tak,  w  ostatnich  warunkach  konkursu  była
podkreślana sprawa frekwencji,  że miasto  będzie brało to pod uwagę, ale tak naprawdę
mówiąc szczerze i z ręką na sercu nie było rozmów z urzędem miasta na temat tego, że
nasza frekwencja jest niezadowalająca z punktu widzenia urzędu miasta.  Więc ja bardzo
bym chciał, żeby takie rzeczy, które mogą wpływać lub wpływają na takie bardzo poważne
decyzje, na naszą działalność, bo to tutaj konkretnie chodzi o 85 000. Powiem tylko tyle, że
żeby zakończyć rok 2023 i 2024 sięgnęliśmy do prywatnych kieszeni własnych i dołożyliśmy
kwotę 50 - 60 000 poza wsparciem sponsorskim, które jest bardzo nieliczne w tej chwili. To
są  tylko  tak  zwani  żołnierze  jeszcze  z  czasów  mamy,  gdzie  są  2,5  firmy  praktycznie
pomagające nam z szacunku dla mamy, natomiast nowych sponsorów jest bardzo ciężko
uzyskać. Mamy sponsorów i po 20 zł miesięcznie, który... sponsor, który teraz w tej chwili
podwyższył stawkę na 40. Dla mnie osobiście osoba anonimowa, nie znam osoby. Chciałbym
podziękować w ten sposób, jeżeli w jakiś sposób ta do niego, i wszystkim sponsorom do
niego ta informacja dojdzie, czy do naszych sponsorów dojdzie. Ci, którzy nas sponsorują
wiedzą dokładnie o kogo chodzi. Prosili, żeby nie robić z tego wielkiego tematu, że to oni
pomagają, a nie inni. Oni to pomagają z serca i pomagają dlatego, że wiedzą, że trzeba. Te
85 000 jest dla nas bardzo ważną informacją, czyli krótko mówiąc rujnującą nasz budżet.
Nie jesteśmy w stanie dociągnąć tego projektu do końca roku. Ja jeszcze zaznaczę - to jest
koszt na półtora roku, ponieważ nowy projekt świetlicy to jest projekt, który jest rozpisany
pozytywnie, czy niepozytywnie, na półtora roku. Problem był taki, że projekty się kończyły z
końcem roku finansowego i był problem z, że tak powiem, kończeniem i z rozpoczynaniem
nowych projektów, właśnie w tym znaczy bardzo trudnym okresie dla urzędu miasta, kiedy
ustalany jest budżet i tak dalej, są wszystkie rozliczenia, więc to przesunięcie o pół roku
powinno przynieść pozytywne rezultaty i mamy taką nadzieję, że przyszłościowo, kiedy nowy
konkurs  będzie  rozpisany  w  połowie  roku  2026  nie  będzie  kolidował  z  bardzo  ścisłym
harmonogramem urzędu  miasta.  Natomiast  ja  bym się  chciał  odwołać  jeszcze  tutaj  do
właśnie pozytywnej, tak to odczytujemy wszyscy, łącznie z rodzicami i wychowawczyniami z
naszego stowarzyszenia, łącznie z moją mamą, że te rozmowy, które się odbyły we wtorek,
przyniosą właściwe rezultaty i Pan prezydent, który zadeklarował się, że będzie się starał
uzyskać dodatkową pomoc, ja nie będę wchodził w szczegóły jaka to jest pomoc, na jakich
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zasadach,  nie  uzgadniałem tego  z  Panem prezydentem,  nie  chciałbym,  że  tak  powiem,
informować  publicznie  o  tych  staraniach,  ale  chciałbym,  żeby  te  rozmowy  doszły  do
pozytywnego końcowego rezultatu. Miałem dosłownie sekundowy moment na przywitanie się
z  Panem prezydentem Jankowskim  dzisiaj  tutaj  w  kuluarach  w  krótkiej  przerwie  i  Pan
prezydent powiedział mi, że wrócimy do rozmów tuż po sesji. Także bardzo dziękuję i będę,
liczę na to, że ta rozmowa przyniesie dobre dla nas rezultaty. Moja wypowiedź jest z kilku
względów,  bo  o  stowarzyszeniu  mogę  mówić  bardzo  długo  i  Państwa  zapoznać  i  z
problemami, i z sukcesami stowarzyszenia. Sam fakt, że działamy od 35 lat już jest samo
przez się sukcesem, ale i to nie jako stowarzyszenie jako samo dla siebie, czy dla zarządu,
to oczywiście robi nas bardzo dumnym z tego, ale to tu chodzi o setki, może nawet tysiące
osób, którym byliśmy w stanie rokrocznie pomagać, bo przychodzące osoby się zmieniają,
czy w przypadku grupy bezdomnych, którym pomagamy, która jest dużą grupą, jest grupą,
która w zależności od możliwości naszych finansowych waha się w różnym zakresie i raz
możemy  im  lepiej  pomóc  i  jest  ich  więcej,  raz  mniej.  Bardzo  szybko  się  rozchodzi
wiadomość, czy my jesteśmy w danym etapie. Rozdajemy głównie żywność i odzież. W tej
chwili dla Państwa informacji, bo nie wszyscy może o tym wiedzą, ja akurat mam szansę
więc podzielenia się tymi informacjami, więc chciałbym powiedzieć, że dwa lata temu dzięki
pozytywnej reakcji - i tu znowu ukłon z podziękowaniem dla urzędu miasta - zaczęliśmy od
takiego  skromnego  10 000 zł  grantu  za  który  zbudowaliśmy  z  pomocą  jednego  dużego
sponsora  płockiego,  który  się  zaoferował,  że  pomoże,  dołożył  następne  15 000,
zbudowaliśmy punkt higieniczno - sanitarny i ten punkt higieniczno - sanitarny działa od
tamtej pory już jako projekt w kolejnym roku, gdzie są profesjonalne kabiny prysznicowe,
jest łazienka, jest w tej chwili, właśnie dostałem, podpisaliśmy umowę na działalność tego
punktu w tym roku i właśnie będziemy teraz przyjmować kolejnych bezdomnych. Tam Panie,
które u nas jako pielęgniarki pomagają tym osobom, są w stanie zadbać o nich w takich
podstawowych sprawach. Mierzymy im ciśnienie, mierzymy im poziom cukru, mierzymy im -
w tej chwili  nowe urządzenie mamy - będziemy mierzyć otyłym osobom, a może nawet
wszystkim, współczynnik BMI, które spowoduje, że będziemy mieć wykładnik, czy ta osoba
powinna  szukać  pomocy  w  sposób  zdecydowany.  Dużo  z  tych  osób  jest  po  prostu  tak
zwanych na czerwono w Narodowym Funduszu Zdrowia. Oni nie mają innej alternatywy,
gdzie mogliby pójść do lekarza rodzinnego, oni po prostu, czy gdziekolwiek, po prostu oni
przechodzą do nas i to często są bardzo... przypadki bardzo przykre, nawet do obserwacji.
To są bardzo zaropiałe nogi. Nie będę mówił szczegółów, bo to może się nie nadają na tą
sesję,  ale  są  przypadki  bardzo drastyczne,  które  po prostu  stan  ich  higieniczny,  przede
wszystkim stan ich higieniczny - miasto powinno wiedzieć o tym - jest naprawdę karygodny.
Te osoby wchodząc do pomieszczenia...  Po prostu nie będą kontynuował,  Państwo sobie
sami dodadzą, jaki to jest efekt. I pomagamy im jak możemy. Te prysznice są naprawdę
zbawienne  dla  nich.  Jeżeli  nie  mogą  gdziekolwiek  indziej  skorzystać,  u  nas  na  pewno
skorzystają. Żywność jest problematyczna ze względu na finanse. My w tej chwili ze względu
na takie rzeczy, to będę się starał też zabiegać o to, nie mamy środka transportu. Do tej
pory używałem swój własny samochód przez wiele lat, ale ten samochód się sypie, jest po
prostu w bardzo w złym stanie technicznym. Nie miałem okazji tego samochodu wymienić
jeszcze.  Bardzo  dużo  środków  finansowym  wkładamy  w  stowarzyszenie.  I  chciałbym
Państwu powiedzieć, że będę starał się może nawet do rady miasta, do Pana prezydenta
prosić o jakiś używany samochód, który się nadaje na kolejne nasze lata, żebyśmy mogli
dowozić żywność, bo nie mamy czym w tej chwili i między innymi z tego względu, to już
pisałem chociażby do... Mam przygotowane listy, właściwie jeszcze nie wysłane, gotowe są
praktycznie, biorąc po konsultacjach treści chcę wysłać do urzędu marszałkowskiego i też
zapoznać urząd marszałkowski z naszymi bolączkami. Myślę, że po części będę, bo miałem
takie wstępne rozmowy, po części będę mógł znaleźć jakieś zrozumienie. Także odwołuje się
do Państwa sumienia, do rady miasta, żeby nam pomóc. Ja nie mówię w jakiej formie. Ja
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wiem,  że  konkurs  według  tutaj  opinii  Pana  prezydenta  i  osób  zainteresowanych  jest
zamknięty.  Nie  możemy  tego  konkursu  otworzyć  ponownie  ze  względu  na  przydział  za
małych środków dla nas. Nie rozumiem do tej pory tego decyzji tej zmniejszenia dzieci,
dlatego że my się wywiązujemy jako stowarzyszenie w sposób właściwy. Zależałoby mi na
tym,  żeby tak  to  widziano.  Natomiast  frekwencja  prawdopodobnie,  a  powiedziałbym,  że
zrozumienie rodziców jest bardzo duże, więc na pewno będą respektować te wymagania
urzędu miasta. My też wprowadzimy ze swojej strony pewne kategorie, które wcześniej nie
były,  nie  były  po  prostu  przeprowadzane  w  sposób  taki  ostry,  czy  też  nie  chcemy  z
rodzicami, z tą grupą nieuprzywilejowaną w naszym mieście rozmawiać z punktu widzenia
jakiegoś... jakiejś presji, więc nie było to na zasadzie musisz, gdzie jest twoje dziecko i tak
dalej,  i  tak  dalej.  Takich  rozmów  nie  było,  natomiast  były  zapytania,  co  się  dzieje  z
dzieckiem, dlaczego nie przychodzi, dlaczego ten... Nie jesteśmy w stanie wszystkich rzeczy.
Sytuacje w rodzinie, sytuacje zdrowotne, czy też samopoczucie dziecka mają duży wpływ na
to. Demografia tego rejonu ma duży wpływ na to. Natomiast my prowadzimy i wywiązujemy
się  ze  swoich  zadań,  co  potwierdzają  sprawozdania  w  sposób  właściwy,  a  opinią  Pana
prezydenta w sposób nienaganny. Także, jeśli chodzi o te sprawy, to ja rozumiem, że te
sprawy nie miały większego znaczenia. Liczę na rozmowę z Panem prezydentem po tej sesji.
A na zakończenie troszeczkę mam nadzieję, że Państwa sumienia, jak i serca się otworzą, że
jako  rada  miasta  do  której  moja  mama  należała  przez  wiele,  wiele  lat,  po  prostu  nie
zapomną o nas i w roku tego 35-lecia będziemy mogli nie tylko się cieszyć jubileuszem, ale
również możliwością tego minimalnego wsparcia, bo mówimy o środkach minimalnych. My te
środki, to nie jest jakiś luksus, jakaś przesada. Świetlica bez zabrania środków jechała na
minimum.  Panie,  jak  powiedziałem,  pracują  na  minimalnych  stawkach  ustawowych,  a
pozostałe rzeczy to są po prostu wszystko wydawane na cele dla dzieci, czy też płacone
rachunki do spółek miasta, czy też do firmy Energa za zużyte środki. Mamy pomieszczenia,
musimy za rachunki płacić,  taka jest umowa z urzędem miasta już od 2002 roku i taką
realizujemy. Także prosiłbym o to żebym, żebyśmy mogli czuć się trochę bardziej spokojnie
w swojej pracy, a nie siedzieć... Ja już nie będę wspomniał o sprawach lokalowych, to już na
ten temat już powiedziałem, tylko sprawy finansowe, które w tej chwili praktycznie biorąc
doprowadzają nas do takiego stanu, zamiast skupić się na pomocy, stanu stresowego, bo
Panie chociażby ze świetlicy nie wiedzą, jakie są ich możliwości dalszej pracy w tym. Więc po
uzgodnieniu  z Panem prezydentem, ponieważ termin nas goni,  jeśli  chodzi  o podpisanie
umowy, nas jako stowarzyszenia, chcemy zrobić tą korektę do tej oferty na kwotę przyznaną
i z wielką nadzieją skłaniam się do Pana prezydenta,  że znajdziemy dodatkowe środki z
innego  źródła,  żeby  po  prostu  tym dzieciom stworzyć  te  minimalne  warunki,  z  których
naprawdę i  rodzice,  i  dzieci  są  zadowoleni.  Parę  rzeczy  udało  nam się  w zeszłym roku
wygospodarować  i  będą,  w  tej  chwili  dzieci  dostaną  nowe  rzeczy.  Nie  będę  może  o
szczegółach  mówił,  ale  to  są  rzeczy,  które  na  pewno wpłyną  na  po  prostu  na  większe
zadowolenie tych dzieci, co jest namiastką takiego domu, bo takie opinie też otrzymałem, że
to  jest  tak,  one  się  to  czują  tak  jak  by  były  u  siebie  w  domu,  a  może  nawet  lepiej
niejednokrotnie. Na koniec podzielę się z Państwem jedną uwagą, ponieważ bardzo wnikliwie
wsłuchiwałem się w dyskusję, bardzo ciekawą dyskusję na temat migracji, która nas czeka.
Powiem Państwu jedną rzecz.  Mam doświadczenie,  pewnie  wiele  osób je  ma,  ale  ja  się
podzielę swoim, mam doświadczenie. Życie tak się potoczyło, że spędziłem dużo czasu w
Australii,  wyjeżdżając tam jako, albo przyjeżdżając do Australii  jako imigrant. Proces ten
trwał  około  pół  roku.  Ja  pojechałem  z  dwójką  dzieci  bliźniaków  i  z  żoną,  czyli
pełnowymiarowa rodzina. Czekaliśmy w Republice Federalnej Niemiec jeszcze w tej chwili,
były  dwa państwa niemieckie,  czekaliśmy pół roku na decyzję ambasady australijskiej  w
Niemczech.  Po  tym  pół  roku  dostaliśmy  zgodę  na  wyjazd.  Dostaliśmy  pełne  prawo
możliwości osiedlenia się w Australii i mieszkania tam. Dlaczego o tym mówię. Dlatego, że
Australia ma... Nie dlatego, że Państwa chcę zanudzać swoją historię rodzinną, bo to akurat
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nie miało większego sensu, ale to jest bardzo ważne mi się wydaje dla podejmowanych
decyzji,  żeby  Państwo  wzięli  pod  uwagę  fakt,  że  Australia  ma  bardzo  ostre  przepisy
emigracyjne  i  tam nie  każdy się  dostanie.  Znam osoby,  które  nie  dostały  też  Polakami
będące i też piszące podania o przyjęcie ich z możliwością mieszkania w Australii. I powiem
Państwu,  że  na  tej  samej  zasadzie  przyjmowane  są  inne  osoby  z  kręgów  może  mniej
rozwiniętych, a na pewno w tamtych latach mniej rozwiniętych niż Polska i niestety osobiste
moje doznania  są bardzo różne.  Chcę powiedzieć o tych negatywnych,  dlatego,  że były
grupy i tutaj swoją wypowiedzią nie chcę ani się przyłączyć do jednej strony, ani do drugiej
strony dyskusji politycznej, bo my jesteśmy jako stowarzyszenie, a ja osobiście jest osobą
apolityczną,  natomiast  uważam,  że  te  sprawy  związane  z  przyszłością  naszych  rodzin,
naszych dzieci, z obserwacji, co się dzieje mogę Państwu tylko przypomnieć że, powiedzieć,
że z własnego doświadczenia mam taką sytuację, która grupa etniczna nie będę Państwu
mówił, bo to bym mógł być poczytany jako, że swoje opinie kieruję w konkretnym kierunku,
ale to byli Azjaci i to są grupy, które zakładają w Australii - mimo tak ścisłych przepisów -
zakładają swoje własne gangi  i  jeżeli  nie jest poszkodowany obywatel australijski,  a był
bardzo duży, bardzo duży akt terrorystyczny w Sydney, o tym mieście mówię, gdzie zginęło
sporo osób, Państwo na pewno sobie przypominają, to było w samym centrum, w samym
centrum  Sydney,  tam  zginęło  wiele  osób,  szedł  człowiek  z  bronią  i  strzelał  do  nich,
zaznaczam - przy tych ostrych warunkach emigracyjnych. A ja sam osobiście przyszedłem
10 minut  do  pracy  w  centrum,  w  samym city,  w  centrum Sydney,  do  pracy  w biurze
architektonicznym, 10 minut po strzelanie, gdzie jedni drugich po prostu przejeżdżając z
broni maszynowej ostrzelali jeden lokal, który... To znaczy idąc tą ulicą, bo to jest, to się
odbywało na zasadzie po prostu zaplanowanej akcji, można było być tego, że tak powiem,
ofiarą. Także mi się wydaje, że w każdej sytuacji, obojętnie czy to jest Płock, czy to jest
jakiekolwiek inne miasto w Polsce, powinno być przemyślane, że tak dla emigracji, ale na
zasadzie jakichś kryteriów, nie bezkrytycznie, dlatego, że ci ludzie mają prawo, ale ja też
miałem  prawo  i  ja  też  przechodziłem  przez  bardzo  krytyczne  i  długie  oczekiwanie  na
przyznanie mi statusu, na początku statusu osoby, która miała prawo tylko mieszkać, nie
obywatelstwa, tylko zamieszkania w tym kraju. Także proszę też wziąć pod uwagę. Wahałem
się, czy to, czy o tym mówić, o swoich sprawach, ale mi się wydaje, że nawet takiej osoby
zupełnie niepublicznej takie doświadczenia życiowe mogą wpłynąć na decyzje pewnych osób,
a tutaj mamy całą radę miasta. Także dziękuję za czas poświęcony. Będę chętnie bardzo
rozmawiał z Panem prezydentem i liczę na dobre rozstrzygnięcie sprawy. Dziękuję Państwu.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.  Tak  jak  Pan  powiedział,  sprawa  jest  w  toku.  Spotykał  Pan  się  już  z  Panem
prezydentem Jankowskim, uczestniczył Pan również w posiedzeniu Komisji Edukacji, Zdrowia
i Polityki Społecznej. Ten problem jest radnym znany. Myślę, że może się uda znaleźć jakieś
dobre rozwiązanie tego problemu. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciał zabrać głos w
sprawach różnych? Pan prezydent? Proszę bardzo, udzielam głosu.”

Pan  Andrzej Nowakowski  Prezydent Miasta Płocka powiedział: „Szanowni Państwo, ja w
wykonaniu §5 Uchwały nr 540/XXXI/2017 Rady Miasta Płocka z dnia 25 kwietnia 2017 roku
w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Prezydenta
Miasta Płocka poinformować o Państwa Radnych o wniesieniu udziałów do następujących
spółek  prawa  handlowego:  Miejski  Ogród  Zoologiczny  w  Płocku  Spółka  z  ograniczoną
odpowiedzialnością. W wykonaniu Zarządzenia nr 750/2025 Prezydenta Miasta Płocka z dnia
17 lutego 2025 roku w sprawie wniesienia do spółki pod nazwą... pod firmą Miejski Ogród
Zoologiczny  w  Płocku  Spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  wkładu  pieniężnego  z
przeznaczeniem  na  podwyższenie  kapitału  zakładowego  Uchwałą  nr  1/ZW/2025
Nadzwyczajnego Zgromadzenia Wspólników Spółki  z  dnia 18 lutego 2025 roku dokonano
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podwyższenia  kapitału  zakładowego  o  kwotę  4 200 000 zł  poprzez  ustanowienie  4200
nowych i równych udziałów o wartości nominalnej 1000 zł każdy, objętych przez wspólnika
spółki Gminę Miasto Płock. Udziały w podwyższonym kapitale zakładowym zostały pokryte
wkładem pieniężnym pochodzącym ze środków zabezpieczonych w budżecie miasta Płocka
na  2025  rok,  zadanie  nr  05/WNW/I  -  Miejski  Ogród  Zoologiczny  w  Płocku  Spółka  z
ograniczoną odpowiedzialnością. Dziękuję bardzo.”

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Dziękuję
bardzo.”

Ad. pkt 14

Zamknięcie obrad X Sesji Rady Miasta Płocka.

Pan Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta Płocka powiedział: „Szanowni
Państwo,  w ten sposób  dochodzimy do  ostatniego  punktu.  Zanim ten  ostatni  punkt,  to
jeszcze Pan przewodniczący mi tu napisał  na kartce, że przypomnienie o oświadczeniach
majątkowych, a zatem przypominam Państwu Radnym o obowiązku składania oświadczeń
majątkowych do końca kwietnia, ale już przypominam, żeby nie zapomnieć, bo to ważne.
Szanowni  Państwo,  punkt  czternasty:  zamknięcie  obrad  X  Sesji  Rady  Miasta  Płocka.
Pozwólcie zatem, że dokonam tej czynności. Dziękuję bardzo.”

Pan  Roman Siemiątkowski Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Płocka zamknął  obrady X
Sesji Rady Miasta Płocka. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała    Sekretarz Sesji                  Przewodniczący
Rady Miasta Płocka              Rady Miasta Płocka

Jolanta Kozera             Tomasz Kominek                     Artur Jaroszewski 

     Wiceprzewodniczący 
      Rady Miasta Płocka

    Roman Siemiątkowski 
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